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Sällskapet Strömstierna – Nyhetsbrev 64 
 
Hej alla, 
 
Nyhetsbrev 64 kommer nu som brev numro tre år 2025, detta enligt vår månadsplan. 
 
Utöver nyheterna i detta brev om Lysekils historia finns de gamla nyhetsbreven tillgängliga på vår hemsida: 
Nyhetsbrev 1: 1543 – 1587. N:o 2: fram till år 1610. N:o 3: till 1658-02-26. N:o 4: till 1679-08-22. N:o 5: till år 
1700 (Lotsstation på Lotsberget). N:o 6: till freden i Nystad 1721-08-30. N:o 7: till 1747 cirka. N:o 8: till 1778-
01-24. N:o 9: till år 1800. N:o 10: till fredsavtalet med Norge 1814. N:o 11: till år 1830. N:o 12: till 
köpingsbildandet 1836-02-27. N:o 13: till 1843. N:o 14: till 1850. N:o 15: till 1857. N:o 16: fram till 1860, N:o 
17: till 1863. N:o 18: 1864-1866. N:o 19: 1867-1870. N:o 20: 1871-1873. N:o 21: 1874-1876. N:o 22: 1877-
1879. N:o 23: 1880-1881. N:o 24: 1882-1883. N:o 25: 1884-1886. N:o 26: 1887-1888. N:o 27: 1889. N:o 28: 
1890. N:o 29: 1891. N:o 30: 1892. N:o 31: 1893. N:o 32: 1894. N:o 33 1895. N:o 34 1896. N:o 35 1897. N:o 36 
1898-1899. N:o 37 1900-1901. N:o 38 1902. N:o 39 1903. N:o 40 1904. N:o 41 1905. N:o 42 1906. N:o 43 
1907. N:o 44 1908. N:o 45 1909. N:o 46 1910. N:o 47 1911. N:o 48 1912. N:o 49 1913. N:o 50 1914. N:o 51 
1915. N:o 52 1916. N:o 53 1917. N:o 54 1918. N:o 55 1919. N:o 56 1920. N:o 57 1921. N:o 58 1922. N:o 59 
1923. N:o 60 1924. N:o 61 1925. N:o 62 1926. N:o 63 1927. 
 
Nyhetsbrev 64 tar upp händelser i Lysekil med omgivningar år 1928. Från Lysekil finns det 
ett stort antal utdrag ur Stadsfullmäktiges protokoll bland annat åter om det blivande nya 
försörjningshemmet, om hamnen, järnvägen, Murrayska fonden, stadsplanen med 
fastighetsregister och de olika styrelserna i staden samt tomtförsäljningar (se Register). 
 
Det finns mycket mer att läsa i Stadsfullmäktiges protokoll från år 1928 på vår hemsida – för 
rubriker, se Stadsfullmäktiges protokoll, Register – i slutet på detta Nyhetsbrev. 
 
Som vanligt är understrykningar i texten eller [tillägg av text] mina kompletteringar i syfte att 
förtydliga informationen, bland annat gäller det att ta fram fullständiga namn på personer. 
 
Nyhet 
När Ni läser denna Lysekils historia har jag källreferenser till de flesta händelser. Tanken med 
detta är dels att visa var informationen är hämtad, dels att stimulera till mer läsning. Ni kan på 
vår hemsida även hitta en Källförteckning över litteratur som berör Bohuslän och Lysekil. 
 
Nyhetsbrev 14 innehåller en förteckning över Förkortningar. Listan med förkortningar till 
källor och personer kan vara användbar. Några förkortningar kan vara ersatta med klartext! 
 
Om Ni vill kommentera innehållet i denna Lysekils historia är Ni givetvis välkomna! 
Nästa Nyhetsbrev numro 65 kommer att sändas ut till Er i slutet av april 2025. 
 
Mvh Per Stenros 
perstenros@gmail.com  
 
./ 

mailto:perstenros@gmail.com
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LYSEKIL 1928 

 
1926-1927 Den socialdemokratiska stadsfullmäktigegruppen i Lysekil påtalar de mindre 

goda driftsresultaten vid Lysekils järnväg samt föreslår vissa 
besparingsåtgärder. Denna kritik och dessa förslag åstadkommer en del oro, 
men tyder dock på att gruppen haft rätt. En utredning företas och under 1927 
löses frågan efter de linjer gruppen gått in för. Detta visar sig medföra en 
besparing i järnvägens förvaltning på cirka 20.000 kronor. (LAK, sid 69) 

 
1928 cirka Segelsällskapet Gullmar, IF Kamraterna och Lysekils FF tar ett djärvt initiativ 

att gemensamt bygga en festplats på Grötö. Föreningarna hade dittills haft 
tillgång till en dansbana i Fiskebäck men där fanns inte utrymme för större 
arrangemang. Drivande i förberedelserna och i genomförandet är Gunnar 
Rosén och Ernst Appelgren samt K. Zetterström, Henning Sandblom, John och 
Axel Isaksson, Gösta Palmén och Bertrand Bredberg. 

 Bland arrangemangen bör nämnas uppvisningsmatchen i boxning mellan Harry 
Persson och svenske mästaren i lätt tungvikt Nisse Rahm. Uppvisningen drar 
en publik på cirka 2.000 personer. 
Publikintresset svalnar så småningom, troligen på grund av att Grötö inte är 
landfast och efter några år flyttas festarrangemangen till en paviljong med 
dansbana innanför Gullmarsvallens portar. (Grusell, sid 104-105) 

 
1928 En av Bohusläns ståtligaste gravhögar, Grönehög, nära Strömstad, grävs ut. 

Högen är från 500-talet och är troligen minnesmärke över en lokal storman. 
(Vikarvets årsbok 1929) 

 
1928 Christian Dorthés konservfabrik i Fjällbacka ödeläggs i den stora branden i 

samhället. En ny byggnad uppförs av Dorthé. (Knuth Hansson, Fiskkonservindustrin i 
Bohuslän, sid 6) 

 
1928 Lysekils kommunala mellanskola övertas av staten som Samrealskola. (LP 

Jubileumsnummer juni 2005) 
 
1928 Bohuslän-Dal arrangerar en fjorton dagars utbildning av gymnastikledare i 

Lysekil. 
 
1928 AB Boviks Konservfabriker i Lysekil beslutar utöka sin produktion genom att 

konservera grönsaker, speciellt ärtor, en artikel som Hugo Hallgrens AB i Ellös 
är först med. (Grusell, sid 45-48) 

 
1928 Lotsuppassningen i lotsutkiken på Lotsberget flyttas till Fyrberget. En ny utkik 

byggs av byggmästare Carl Anshelm Tobiasson. (Arvid Sandell, LP 2002-09-06) 
 
1928-01-04 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 2 (avskrift KJ): 
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 Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och 
med utgången av år 1930: 
1) Fabrikören Elis Luckey Stora Kyrkogatan 6 
2) Konsuln John Sterner Strandvägen 46 
3) Kontraktsprosten Fritz Lüsch Rosviksgatan 18 
4) Redaktören Axel Ljungberg Rosviksgatan 12 
5) Fabrikören Gustaf Karlson Rosviksgatan 8 
6) Riksdagsmannen Carl Brännberg Gamla Strandgatan 1 
7) Handlanden Sven Pettersson Ekblad Bansviksgatan 12A 
8) Disponenten Ludvig Andersson Stora Kyrkogatan 8 
9) Mekanikern Otto Olsson Gamla Strandgatan 37 
10) Gjutaren Karl Källén Bansviksgatan 19 
11) Stenhuggeriförmannen Jakob Pettersson Västra Kronbergsgatan 2-4 
12) Handlanden Fritz Gottfrid Olsson Södra Kvarngatan 8 
13) Förrådsförvaltaren Evald Isidor Andersson Västra Kronbergsgatan 25 
14) Musikdirektören Karl Edvin Sandström Stora Kyrkogatan 5 
15) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin Kungsgatan 37 
16) Filaren Svante J. Johansson Blekegatan 10 
17) Byggmästaren Robert Gotthard Christenson Kungsgatan 15 
18) Lokföraren Nils Hjalmar Sörensen Södra Kvarngatan 26 
19) Postmästaren Gösta Boheman Gullmarsgatan 8 
20) Inspektoren Lorentz Jonsson Landsvägsgatan 39 
 (Slätten 49, Berga Gåshogen) 
21) Fabrikören Wiktor Lindbom Föreningsgatan 32 
22) Järnsvarvaren Verner Sixten Arsenius Skottegatan 10 
23) Redaktören Harald Eugen Foss Lilla Kyrkogatan 20 
24) Glasmästaren Olof Albert Andersson Kungsgatan 14 

 
1928-01-04 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 4 (avskrift KJ): 
 Under ordförandeskap av herr kontraktsprosten Fritz Lüsch skred man härefter 

till val av ordförande året. 
 
Herr Ljungberg föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på sålunda föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr 
kontraktsprosten Fritz Lüsch omvaldes till ordförande för innevarande år. 
 
Herr Lüsch hembar till stadsfullmäktige sitt tack för det honom sålunda ånyo 
visade förtroendet, som kommit honom till del. 

 
1928-01-04 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 5 (avskrift KJ): 
 Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med 

acklamation på förslag av herr Ljungberg, riksdagsmannen herr Carl 
Brännberg, som tackade för det förnyade förtroendeuppdraget. 
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1928-01-04 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 9 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren anmälde, att den omvalt herrar redaktören Axel Ljungberg 

och riksdagsmannen Carl Brännberg till respektive ordförande och vice 
ordförande för innevarande år, vilken anmälan lades till handlingarna. 

 
1928-01-04 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 10 (avskrift KJ): 
 Från folkskolestyrelsen anmäldes, att till dess respektive ordförande och vice 

ordförande för innevarande år omvalts herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch och 
rektorn Sigfrid Sandström, och lades denna anmälan till handlingarna. 

 
1928-01-04 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 11 (avskrift KJ): 
 Brandstyrelsen anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar 

riksdagsmannen Carl Brännberg och byggmästaren Robert Gotthard 
Christensson till respektive ordförande och vice ordförande, vilken anmälan 
lades till handlingarna. 

 
1928-01-04 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 13 (avskrift KJ): 

Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 14 nästlidne december 
under § 165 i protokollet att bordlägga frågan om tomt till nytt försörjningshem 
m. m. i avvaktan på genom fattigvårdsstyrelsens försorg verkställd utredning 
av arkitekt om det trenne senast ifrågasatta tomternas lämplighet för 
uppförandet av dylikt hem. 
 
Detta ärende upptogs nu till förnyad behandling, och hade sådan utredning nu 
förebringats enligt nedanstående skrivelse jämte densamma bifogade skisser: 
 
”Till Fattigvårdsstyrelsen i Lysekils stad. 
 
Undertecknad, anmodad av Fattigvårdsstyrelsen i Lysekil att avgiva yttrande 
om följande föreslagna tomters lämplighet för bebyggande med ålderdomshem, 
nämligen tomt i kvarteret ”Jupiter”, tomt å Blekebacken och tomt vid lilla 
vattendammen, samtliga i Lysekils stad, framhåller härmed följande: 
 
Tomten i kvarteret ”Jupiter” har ett synnerligen centralt och för stormar 
skyddat läge. Planteringen omkring byggnaderna måste dock på grund av 
terrängförhållandena terrasseras, vilket fördyrar anläggningen. Arealen är 
därtill i knappaste laget och medgiver efter eventuella tillbyggnader 
otillräckligt promenadutrymma för patienterna. 
 
Tomten å Blekebacken har även denna ett centralt läge och är tämligen 
skyddad för all utom sydlig vind. Planeringen kan även utan några svårigheter 
utföras. Arealen är fullt tillräcklig även efter eventuella tillbyggnader. Genom 
användande av nu befintliga byggnader kunna kostnaderna för anläggningen 
avsevärt nedbringas. 
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Med anledning av mina undersökningar i frågan får jag som slutomdöme 
framhålla, att oaktat tomten inom kvarteret ”Jupiter” har sina fördelar, vill jag 
dock sätta tomten å Blekebacken som den lämpligaste till ifrågavarande 
byggnad. 
 
Tomten vid lilla vattendammen bör på grund av sin ringa areal ej ifrågakomma. 
 
Göteborg den 2 januari 1928. 
 
OSCAR GERLE.” 
 
Sedan detta lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i ärendet 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Christenson förklarade, att ännu intet kunnat rubba hans åsikt om 
lämpligheten av att förlägga försörjningshemmet till Blekebacken, samt yrkade 
bifall till detta förslag. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, att stadsfullmäktige hade för kort tid på sig för 
att kunna bliva i tillfälle att taga del av det arkitekt Gerle upprättade utlåtandet 
med tillhörande skisser. Talaren ville för sin del ej vara med om att använda de 
gamla fattigvårdsbyggnaderna på Blekebacken såsom anslutning till det 
blivande försörjningshemmet och fann det egendomligt, att arkitekt Gerle 
ansett kyrkvikstomten för knapp, då den ock innehåller en areal av cirka 3.000 
kvadratmeter. Men medgav, att det på Blekebacken vore nästan obegränsade 
möjligheter för utvidgning av dylikt försörjningshem. Påpekade att 
fattigvårdskonsulenten underkänt tomten på Blekebacken och ej varit i tillfälle 
att yttra sig angående kyrkvikstomten. 
 
Yrkade ärendets vidare bordläggning. 
 
Herr Christenson ansåg, att det härvidlag ej förelågo några skäl för ytterligare 
uppskov med ärendets avgörande, och att det ålåge fattigvårdsstyrelsen att till 
stadsfullmäktige inkomma med närmare förslag beträffande detaljerna i saken. 
 
Yrkande ärendets omedelbara avgörande. 
 
Herr Petterson kunde ej finna kyrkvikstomten för liten för ändamålet, då 
byggnaden endast komme att upptaga en jämförelsevis ringa del av densamma. 
Framhöll olämpligheten av att sammanbygga de gamla husen på Blekebacken 
med den blivande nybyggnaden för fattigvården. 
 
Yrkade att stadsfullmäktige måtte fatta beslut om kyrkvikstomtens användning 
för försörjningshemmet i fråga eller ock om ärendets bordläggning. 
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Herr Christenson påpekade, att det ej nu alls vore fråga om sättet för sådan 
tomts bebyggande, då detta bleve en senare sak att behandla, efter att 
stadsfullmäktige erhållit förslag och ritningar från fattigvårdsstyrelsen. 
 
Herr Luckey hävdade sin vid föregående tillfälle i stadsfullmäktige uttalade 
åsikt i frågan och framhöll, att Blekebacken vore den rätta platsen för 
försörjningshemmet, då den hade det sundaste och bästa läge, och det där 
dessutom är tyst och lugnt. Dessutom erbjuder platsen de största möjligheter 
för framtida eventuella tillbyggnader, vilket däremot ej kyrkvikstomten gör. 
 
Ansåg att frågan ej vunne något på ett uppskjutande och understödde herr 
Christensons yrkande på ärendets omedelbara avgörande. 
 
Herr Källén anslöt sig till herr Pettersons uttalande och ansåg det ej innebära 
någon risk att bordlägga ärendet ytterligare en månad. 
 
Herr Ljungberg hade vid samtal med fattigvårdsstyrelsens ordförande funnit, 
att fattigvårdsstyrelsen eller åtminstone dess ordförande ansåge kyrkvikstomten 
lämpligare än någon av de båda andra senast föreslagna alternativa tomterna. 
Själv sade sig talaren ej vara bjöd för denna tomts användning härvidlag. 
 
Beträffande arkitekt Gerles uttalande om att kyrkvikstomten vore för knapp för 
det ifrågasatta ändamålet, så vore det ej så egendomligt, då arealen ej ligger i 
samma nivå, varför byggnaderna måste läggas efter de olika höjdförhållandena, 
vilket naturligtvis krävde större utrymme. 
 
Vad åter anginge Gerles invändning mot platsen för lilla vattendammen, så 
hade detta ej någon särskild saklig betydelse, ty om det blivande området 
komme att omfatta dammen i hela dess bredd, så skulle platsutrymmet bliva 
tillräckligt. 
 
Vidare framhöll talaren, att Blekebacken utan gensägelse kunde anses det 
största utrymmet och de bästa möjligheterna för utveckling, fast platsen icke 
företedde samma trevnadssynpunkter som området för lilla vattendammen, och 
dessutom vore vägen till Blekebacken besvärlig, varför, om det beslöts att 
förlägga försörjningshemmet dit, man nog finge vara beredd på att i sinom tid 
framdraga Lotsgatan, så att man undginge den skarpa stigningen. 
 
Yrkade bifall till förslaget om platsen för lilla vattendammen. 
 
Talaren hade dock intet att erinra sig mot ärendets bordläggning eller dess 
omedelbara avgörande men sade sig likväl vara obunden av att i sista hand, om 
så skulle befinnas nödigt, rösta för förslaget om tomt på Blekebacken för 
ändamålet. 
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Herr ordföranden meddelade, att han medtagit ärendet å dagens 
föredragningslista, enär det ställts i utsikt, att arkitekt Gerles utlåtande skulle 
hava inkommit vida tidigare än vad som blivit fallet. 
 
Vidare framhöll herr ordföranden, att ett eventuellt beslut i denna tomtfråga ej 
innebure något som helst ställningstagande med hänsyn till sättet för tomtens 
bebyggande, utan hade fattigvårdsstyrelsens fria händer att efter rådfrågandet 
av arkitekt framkomma med dylikt förslag. 
 
Herr Sterner ansåg tiden vara inne för frågans omedelbara avgörande, då det av 
de långvariga diskussionerna i densamma tydligen framginge, att man ej kunde 
använda någon mindre tomt saknade utvecklingsmöjligheter. Framhöll 
utvecklingsmöjligheterna med hänsyn till tomten på Blekebacken, och att även 
denna kan göras trevlig, om man vill lägga ned lika mycket i kostnader som 
beräknats för förslaget om lilla vattendammen.  
 
Ansåg ej någon rimlig anledning föreligga för vidare bordläggning av ärendet 
och påpekade, att arkitekt Gerles utlåtande vore så lätt att sätta sig in i, att det 
därför ej kunde tarvas uppskov med frågans avgörande. 
 
Understödde herr Christenssons yrkanden. 
 
Herr vice ordföranden ansåg kostnadsfrågan härvidlag synnerligen viktig och 
framhöll, att kyrkvikstomten skulle bliva billigast samtidigt som den vore mest 
ändamålsenlig. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att tomten på Blekebacken kommer att bliva lika dyr 
som tomten där lilla vattendammen är belägen, om den förstnämnda av dessa 
båda tomter skall ställas i ett trevligt skick. 
 
Föreslog att det till ett eventuellt beslut i ärendet måtte göras tillägg om att 
uppdraga åt fattigvårdsstyrelsen att inkomma till stadsfullmäktige och 
kostnadsförslag å det blivande försörjningshemmet. 
 
Herr Ludvig Andersson förordade tomten vid Blekebacken och instämde i 
yrkandena dels om bifall till ärendets avgörande i dag, dels om bifall till 
förslaget om tomtens på Blekebacken användning för ändamålet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till vartdera av yrkandena, om ärendets avgörande i dag 
eller dess ytterligare bordläggning, förklarat propositionen på bifall till ärendets 
avgörande i dag vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den som vill avgöra ärendet i dag röstar Ja; 
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den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att ytterligare bordlägga ärendet.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herr Luckey, Sterner, 
Karlson, Ludvig Andersson, Fritz G. Olsson, Sandström och fröken Wallentin 
samt herrar Christenson, Boeman, Lindbom, Albert Andersson och 
ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Ljungberg, Otto Olsson, Källén, 
Pettersson, Evald I. Andersson, Johansson, Sörensen, Jonsson, Arsenius och 
Foss nej. 
 
Med 12 ja- mot 11 nejröster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att avgöra 
ärendet i dag. 
 
Härefter framställde herr ordföranden proposition på bifall till vartdera av de 
tre senast föreliggande förslagen om plats för dylikt försörjningshem, och efter 
att han förklarat propositionen på bifall till förslaget om Blekebacken vara med 
övervägande ja besvarad, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt frågan om 
Blekebacken såsom ja-förslag och för utrönandet av motförslag i samma 
votering framställt propositionen på bifall till vartdera av de övriga förslagen, 
tomten i Kyrkvik och tomten för lilla vattendammens belägenhet, förklarade 
han den förstnämnda propositionen vara med övervägande ja besvarad, vilket 
med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden för huvudvoteringen följande 
voteringsproposition som godkändes:  
 
”Den, som vill bifalla förslaget om Blekebacken, röstar Ja; 
den det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla förslaget om tomten i 
Kyrkvik.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Luckey, Sterner, 
Ljungberg, Karlson, Ludvig Andersson, Fritz G. Olsson, Sandström och fröken 
Wallentin samt herrar Christenson, Boeman, Lindbom, Albert Andersson, och 
ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Otto Olsson, Källén, Petterson, 
Evald I. Andersson, Johansson, Sörensen, Jonsson, Arsenius och Foss nej. 
 
Med 13 ja- mot 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att det 
blivande försörjningshemmet skall förläggas till den på Blekebacken 
föreslagna tomten.  
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Tillika beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med herr Ljungbergs förslag 
uppdraga åt fattigvårdsstyrelsen att införskaffa och till stadsfullmäktige 
inkomma med ritningar och kostnadsförslag å ifrågavarande försörjningshem. 

 
1928-01-04 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 14 (avskrift KJ): 

Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 14 
nästlidne december under § 172 i protokollet bordlagda ärendet, motion av herr 
Lüsch om utredning rörande åstadkommandet av förbättrande 
kommunikationer för staden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen och att remittera 
densamma till valkommittén för förslags upprättande å ledamöter i dylik 
beredning. 
 
I samband med förenämnda ärenden förde herr vice ordföranden frågan om 
fiskauktioner på tal och framhöll, att stadsfullmäktige borde rikta sin 
uppmärksamhet på att något göres för anordnandet av sådana auktioner i 
Lysekil, 
 
Herr Ljungberg hemställde med anledning av detta uttalande, att 
stadsfullmäktige måtte uppdraga åt handels- och sjöfartsnämnden att taga hand 
om denna fråga för åstadkommande av skyndsam utredning. 
 
Herrar Luckey och Ludv. Andersson ansågo, att sådan utredning borde 
verkställas genom drätselkammaren. 
 
Herr Christenson framhöll nödvändigheten av att vidtaga snabba åtgärder för 
denna frågas lösning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla herr Ljungbergs förslag i ärendet. 

 
1928-02-16 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 30 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få 

för ett pris av två (2) kronor per kvadratmeter försälja nyutlagd tomt inom 
kvarteret ”Uranus” till herr rektor Sigfrid Sandström, vilken tomt enligt 
skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 675 kvadratmeter då 
stadsplanejämkning verkställts. 
 
Utan sådan jämkning innehåller tomten en areal av cirka 620 kvadratmeter. 
 
Drätselkammaren hade inhämtat byggnadsnämndens yttrande över denna 
försäljning, och hade nämnden enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för 
den 13 dennes beslutit tillstyrka tillstyrka försäljning av det större området, 
dock att särskilt köp upprättas för vart och ett av de båda tomtområdena, enligt 
förenämnda kartskiss innehållande respektive 620 och 55 kvadratmeter, då 
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lagfart troligen ej kan erhållas å det mindre området, innan jämkning i 
stadsplanen fastställts. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens framställning 
med iakttagande av vad byggnadsnämnden yttrat i ärendet. 

 [Anm PS: Gatuadressen är Lilla Kyrkogatan 16.] 
 
1928-02-16 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 31 (avskrift KJ): 
 Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat 

stadsfullmäktiges yttrande över fabrikören herr Richard Björsells ansökan om 
rätt till utskänkning av pilsnerdricka inom Lysekils stad dels i huset n:o 81 vid 
Gamla Strandgatan, dels i Stadshotellets fastighet vid salutorget och 
Rosviksgatan (med n:o 32 vid Kungsgatan) under tiden från och med 1 april till 
och med den 30 september 1928. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till 
nykterhetsnämnden, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 26 
nästlidne januari beslutit göra det uttalandet, att den intet hade att erinra mot 
bifall till ifrågavarande ansökan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för ovan sagda tid tillstyrka bifall till 
ansökningen, då personen i fråga är lämplig omhänderhava dylik servering, och 
då båda dessa serveringar äro av behovet påkallade. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att från båda dessa 
serveringsställen sådan utskänkning icke må äga rum å sön- och helgdagar 
samt efter kl. 3 e. m. å dag före sön- och helgdag och efter kl. 7 e. m. å övriga 
dagar i veckan. 

 
1928-02-16 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 35 (avskrift KJ): 

Från herr Foss förelåg motion om att stadsfullmäktige måtte göra framställning 
till vederbörande rörande förbättrade tåg- och postförbindelser för staden. 

 
Härjämte förelåg färslag från motionären att i staden tillställas Kungliga 
Järnvägsstyrelsen. 
 
Herr Fors anförde en del omständigheter, som talade för att på nytt göra sådan 
framställning motionen avsåge. 
 
Herr ordföranden relaterade det samtal han haft med postdirektören Wennquist 
och åtskilliga funktionärer i statens järnvägars andra distriktsförvaltning, 
däribland distriktschefen Löfmark, varvid frågan om dylika förbättrade 
förbindelser dryftats samt framlade följande modifierade förslag till skrivelse 
att rörande sådana förbättrade tågförbindelser tillställas Kung. 
Järnvägsstyrelsen: 
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”Till Kungliga Järnvägsstyrelsen, Stockholm. 
 
Frågan om förbättrade tåg- och postförbindelser på morgnarna är ett av de 
spörsmål, som stå på dagordningen i av densamma beroende orterna i mellersta 
och norra Bohuslän, vilka nu i postalt avseende lida under ett 
osäkerhetstillstånd, då den nuvarande provisoriska och för åtminstone de större 
affärsmännen med ekonomiska uppoffringar åstadkomma postförbindelsen 
mellan Öxnered – Uddevalla i anslutning till tåg n:o 1.550 å Bohusbanan är 
synnerligen oviss. 
 
Lysekils stadsfullmäktige gjorde redan förra året en framställning om sådan 
ändrig i tidtabellen för nattsnälltåget från Stockholm å västra stambanan, att 
direkt förbindelse mellan detta och Uddevalla skulle åstadkommas i Herrljunga 
via U. V. H. J., i vilket fall tåg n:o 1.550 å Bohusbanan skulle kunna 
senareläggas. Härigenom skulle särskilt den tidigare postförbindelsen vara 
tryggad till avsevärt gagn för mellersta och norra Bohusläns handel, industri 
och fiske. 
 
Lysekils stadsfullmäktige anhålla därför vördsamt, att Kungl. Järnvägsstyrelsen 
måtte beakta och tillmötesgå denna välgrundade framställning, som icke endast 
berör staden Lysekil utan ett invånareantal, som kan räknas upp endast till 
100,000. 
 
Lysekil den 16 februari 1928. 
 
Å Lysekils Stadsfullmäktiges vägnar 
FRITZ LÜSCH. 
Ordförande. 
 
 /Axel Holmqvist, 
 Sekr.” 
 
Härjämte förelåg förslag från Uddevalla till sådan framställning. 
 
Sedan motionären förklarat sig vilja biträda det av herr ordföranden framlagda 
förslaget till dylik skrivelse, och herr Boeman lämnat åtskilliga kompletterande 
uppgifter i frågan beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga detta förslag till 
sådan skrivelse. 

 
1928-02-16 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 36 (avskrift KJ): 
 Från stadsfullmäktiges vice ordförande, riksdagsmannen herr Carl Brännberg 

förelåg motion om att stadsfullmäktige måtte uppdraga åt folkskolestyrelsen att 
verkställa utredning och kostnadsberäkning om fri skoltandvård, i främsta 
rummet åt barn, vilkas föräldrar äro att hänföra till mindre bemedlade, och 
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vilken utredning borde vara verkställd i så god tid, att frågan kan tagas under 
omprövning vid uppgörandet av nästa års budget. 
 
Herr vice ordföranden framhöll, hurusom åtskilliga andra kommuner redan 
ombesörjt dylik tandvård och yrkade bifall till motionen. 
 
Herr ordföranden erinrade om att staden redan för cirka femton år sedan haft 
denna fråga uppe till behandling, men att det på grund av ekonomiska skäl ej 
varit möjligt realisera densamma. 
 
Talaren var viss om att folkskolestyrelsen skulle göra sitt bästa för att allsidigt 
utreda frågan. 
 
Herr vice ordföranden tackade för den välvilja herr ordföranden hyste för 
saken.  
 
Herr Ljungberg fann det egendomligt med denna motions tillkomst och 
framhöll, att frågan varit uppe i drätselkammaren vid behandlingen av 
Pilsnerdricksutskänkningsbolagets vinstmedelsfördelningsförslag. 
 
Herr vice ordföranden sade sig emellertid ej hava hyst den tanken att genom 
denna motion vilja förbigå någon. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att i enlighet 
med motionen överlämna densamma till folkskolestyrelsen för sagda åtgärders 
vidtagande. 

 
1928-03-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 41 (avskrift KJ): 
 Den för utredning av frågan om åstadkommandet av bättre kommunikationer 

för staden tillsatta beredningen anmälde, att den valt herrar postmästaren Gösta 
Boheman och konsuln A. W. Christenson till respektive ordförande och vice 
ordförande, och lades denna anmälan till handlingarna. 

 
1928-03-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 44 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att 

få till stadsingenjören herr Sven. H. Lundgren försälja tomten n:o 5 inom 
kvarteret ”Flaggberget”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 870 kvadratmeter, och föreslogs i skrivelsen att 200 
kvadratmeter betalas med fem (5) kronor per kvadratmeter och återstoden, 
cirka 670 kvadratmeter, med 75 öre per kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 

 [Anm PS: Gatuadressen är Drottninggatan 34.] 
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1928-03-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 47 (avskrift KJ): 
 Från renhållningsstyrelsen förelåg för stadsfullmäktige prövning och 

godkännande ett mellan nämnda styrelse och åkaren J. V. Johansson i Lysekil 
upprättat kontrakt för renhållningens verkställande i staden under en tid av tre 
och ett halvt år, räknat från och med den 1 juli 1928 till och med 31 december 
1931, för ett årligt arvode av 8.500 kr. 
 
Härjämte förelåg en skrivelse från de nuvarande renhållningsentreprenörerna, 
herrar Adolf Fredrik Hansson och Axel Johansson, med framställning om att de 
för nämnda belopp måtte få åtaga sig ifrågavarande renhållning. 
 
Herr Fritz G. Olsson framhöll i sin egenskap av renhållningsstyrelsens 
ordförande, att de nuvarande entreprenörerna skött sitt arbete på ett utmärkt 
sätt, men att de dock tidigare velat höja entreprenadsumman till 12.900 kronor, 
en sak varå renhållningsstyrelsen ej alls reflekterat. Efter ytterligare respittid 
för dem hade entreprenad utlysts, och bland fyra anbud hade styrelsen stannat 
vid det lägsta, vilket det även ville hos stadsfullmäktige förorda till antagande, 
då de nuvarande entreprenörernas anbud ej inkommit i behörig tid. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna det föreliggande kontraktet. 

 
1928-03-08 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 48 (avskrift KJ): 
 Kunglig Maj:ts Befallningshavandes i Göteborgs och Bohus län kungörelse 

angående förbud mot förtäring av rusdrycker eller pilsnerdricka å gator och 
allmänna platser i Lysekil förelåg i enlighet med stadsfullmäktige i Lysekil den 
24 november 1927 fattade beslut. 
 
Kungörelsens lades till handlingarna. 
 

1928-03-21 Lysekils Diakonistiftelse bildas genom att stiftelsens stadgar godkänns av 
Domkapitlet i Göteborgs stift. Den första styrelsen har följande ledamöter: 
ordförande kontraktsprost Fritz Lüsch, stadsfiskal Elias Sandell, fru Anna 
Olsson, fabrikör Gustaf Cornér-Corneliusson, lärarinnan Daga Henriksson, 
konsul Axel Vilhelm Christensson, fröken Berta Hörman, fru Olga Tingdahl 
och fabrikör Robert Lycke. (Göthe Grusell, sid 114-115) 

 
1928-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 53 (avskrift KJ): 

Vid sitt sammanträde den 27 augusti 1924 under § 107 i protokollet beslöto 
stadsfullmäktige att till parkstyrelsen för dess yttrande remittera följande 
tvenne skrivelser:  
Från Fornminnessällskapet Vikarvet med begäran att stadsfullmäktige åt 
detsamma måtte för billigt pris försälja en tomt i och för uppbyggande av ett 
bohuslänskt museum i Lysekil, och hade sällskapet ansett såsom lämplig sådan 
tomt övre delen av tullträdgården. 
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Från konsortiet till befrämjande av Lysekils museifråga med hemställan om att 
stadsfullmäktige måtte för samma ändamål reservera en tomt i Flaggberget 
enligt skrivelsen bilagd kartskiss. 
 
Innan dessa skrivelser förelågo i stadsfullmäktige, hade de av stadsfullmäktiges 
herr ordförande remitterats till drätselkammaren, som behandlat dem som ett 
enda ärende, och hade drätselkammaren icke kunnat finna någon av de för 
ändamålet föreslagna tomterna lämplig, varför den förslagsvis förordat 
upplåtande av nyttjanderätten till en plats i stadsparken för sådant museums 
uppförande. 
 
Från parkstyrelsen förelåg nu med anledning av den beslutade remissen en så 
lysande underrättelse: 
”Utdrag ur protokollet, fört vid sammanträde med Parkstyrelsen den 13 mars 
1928. 
 
Närvarande………………………………………………………………………
…………………………………………………………………………………
……………………………….. 
§ 4. Bordlagda ärendet angående plats i stadsparkens nordvästra hörn för ett 
bohuslänskt museum upptogs till behandling. 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att parkens ringa utrymme ej bör tagas i anspråk 
för en byggnad, som kanske redan om några år behöver utvidgas. Vidare skall 
ju även enligt stadsplanen Korsgatan framdragas å parkens norra sida ned till 
Drottninggatan. 
 
Herr ordföranden genmälte, att en mindre museibyggnad skulle pryda parken 
bättre än de nuvarande byggnaderna, isbingen m. fl. 
Efter att samtliga ledamöter yttrat sig i frågan, beslöts att avstyrka upplåtande 
av plats. 

 
1928-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 54 (avskrift KJ): 

Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 7 februari 1924 under § 31 i 
protokollet att lämna byggnadsnämnden i uppdrag utförandet av 
adressnumrering för staden. 
Sådant förslag förelåg nu jämte följande skrivelse från byggnadsnämnden: 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde 
den 3 april 1928. 
 
Närvarande: 
…………………………………………………………………………………
…………………………………………………………………………………
……………………………… 
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§ 33. Stadsfullmäktige hade genom den 7 februari 1924 under § 31 i 
protokollet överlämnat frågan om adressnumrerings införande i staden till 
byggnadsnämnden. 
 
Vid dagens sammanträde förelåg ett av stadsingenjören upprättat förslag till 
tomt- och adressnumrering, vilket förslag utarbetats på grundval av det nu på 
Kunglig Maj:ts prövning beroende förslaget till ändring av stadsplan och 
byggnadsbestämmelserna.  
 
Byggnadsnämnden genomgick nu förslaget särskilt med hänsyn till systemet 
för den nya adressnumreringen och beslöt ävenledes att godkänna detsamma 
samt att för underlättande av detsammas genomförande låta upprätta en 
förteckning angivande dels nu gällande nummer, dels det nya. 
Samtidigt beslöts med överlämnandet av till förslaget hörande karta bringa 
beslutet till drätselkammarens och stadsfullmäktiges kännedom. 
 
Som ovan. 
SVEN HENRIK LUNDGREN. 
Rätt utdraget betygas 
SVEN HENRIK LUNDGREN.” 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 16 dennes hade 
drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige göra det uttalandet, att den 
intet hade att mot förslaget erinra, men kammaren hade dock velat framhålla, 
att vid en framtida tomtdelning staden ej i allt borde anses vara bunden av de 
nu förslagsvis uppdragna tomtlinjerna. 
 
Herr ordföranden erinrade om, att detta vore ett fyra år gammalt ärende eller 
egentligen ännu äldre, då det ursprungliga varit hänskjutit till en kommitté, 
vilken dock intet i saken uträttat, varför stadsfullmäktige uppdragit åt 
byggnadsnämnden att utföra ifrågavarande numrering. 
Framhöll tillika ärendets brådskande natur, då adressändringen skulle ligga till 
grund för mantalsskrivningen och hemställde med anledning härav, att 
stadsfullmäktige redan i dag måtte fatta beslut i ärendet. 
 
Herr Ljungberg meddelade, att drätselkammaren endast flyktigt haft tillfälle att 
taga del av detta förslag, men att kammaren litat på byggnadsnämnden och 
stadsingenjörens utredning i saken. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna förslaget i enlighet med det av 
drätselkammaren gjorda uttalande. 

 
1928-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 56 (avskrift KJ): 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 64.docNyhetsbrev 64 20250327 © Per Stenros Sid 16 
 

 Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren på grund av från den 
av stadsfullmäktige tillsatta kommunikationsberedningen gjord framställning 
ett anslag å 300 kronor för uppsättandet av vägvisare på följande ställen: 
 
1) Vid avtagsvägen till Stångenäset å stora landsvägen Göteborg – Strömstad. 
2) Vid vägen till Bokenäslandet inom Herrestads socken å samma stora 
landsväg.  
3) I korsningen av statens järnvägars billinje i Bärfendal och vägen till 
Hallinden. Härjämte förelåg kommunikationsberedningens skrivelse i ärendet 
till drätselkammaren. 
 
Drätselkammaren hade förslagit, att beloppet för ändamålet måtte anvisas att 
utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och 
inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja detta anslag att utgå enligt 
drätselkammarens anvisning. 

 
1928-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 69 (avskrift KJ): 
 Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat 

stadsfullmäktiges yttrande över fabrikören herr Richard Björsells ansökan om 
rätt till utskänkning av pilsnerdricka inom Lysekils stad dels i huset n:o 81 vid 
Gamla Strandgatan, dels i Stadshotellets fastighet vid salutorget och 
Rosviksgatan (med n:o 32 vid Kungsgatan) under tiden från och med den 1 
oktober 1928 till och med den 30 september 1929. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till 
nykterhetsnämnden, som enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 12 
dennes beslutit göra det uttalandet, att den intet hade att erinra mot bifall till 
ifrågavarande ansökan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för ovan sagda tid tillstyrka bifall till 
ansökningen, då personen i fråga är lämplig omhänderhava dylik servering, 
och då båda dessa serveringar äro av behovet påkallade. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att från båda dessa 
serveringsställen sådan utskänkning icke må äga rum å sön- och helgdagar 
samt efter kl. 3 e. m. å dag före sön- och helgdag och efter kl. 7 e. m. å övriga 
dagar i veckan. 

 
1928-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 72 (avskrift KJ): 
 En så lydande skrivelse förelåg: 

 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
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För att den av Stadsfullmäktige den 16 sistlidne februari tillsatta 
kommunikationsberedningen, med uppdrag att framlägga en noggrann 
utredning beträffande förbättrade kommunikationer för Lysekil, må bliva i 
tillfälle utföra sådant utredningsarbete och bestrida därmed förbundna utgifter 
för kostnadsberäkningar, ritningar, trycksaker, resor, post- och telefonporton 
m. m., tillåter beredningen sig härigenom anhålla, att till dennes förfogande 
ställes ett belopp av tvåtusen kronor att få disponeras med 
redovisningsskyldighet. 
 
Beloppet torde lämpligen i mån av behov få lyftas hos stadens kassör efter 
rekvisition. 
 
Lysekil den 18 april 1928. 
Å Kommunikationsberedningens vägnar: 
GÖSTA BOHEMAN.” 
 
Herr ordföranden föreslog skrivelsens remiss till drätselkammaren. 
 
Herr Boheman hemställde i egenskap av ordförande i den ifrågavarande 
beredningen om att av stadsfullmäktige erhålla bemyndigande att få lyfta en 
del av det begärda anslaget. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att stadsfullmäktige icke borde lämna dylikt 
bemyndigande och framhöll, att han ställt sig ytterst skeptisk mot saken, då det 
förefölle som om beredningen missuppfattat sin verkliga uppgift och 
överskridit vad uppdraget egentligen innebure, varför beredningen borde 
begränsa sig till motionens innehåll och lämna stadsfullmäktige anvisningar 
och förslag utan att detta komme att medföra stora kostnader. 
 
Herr Boheman påpekade, att det vore omöjligt för beredningen att åstadkomma 
en allsidig och noggrann utredning härvidtag utan att hava några medel till 
tillfogande. 
 
Herr Foss ansåg, att det varit önskvärt för beredningen att få klarare direktiv för 
uppdragets art än vad som skett samt framhöll, att utredningen i fråga ej kunde 
göras utan kostnader. 
 
Hr Christenson hade den uppfattningen, att beredningen borde ha så pass fria 
händer, att den kunde få anlita sakkunniga för utredningen, men att det dock 
borde förutsättas, att utgifterna för anlitandet av sakkunniga begränsas i 
möjligaste mån.  
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att remittera 
ärendet till drätselkammaren. 
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1928-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 72 (avskrift KJ): 
 Herr Pettersson interpellerade drätselkammarens ordförande, herr Ljungberg, 

rörande inköpet av stenkross, som han fann vara för liten för stadens behov, 
varför man borde söka utbyta mot en större innan den blivit använd. 

 
Herr Ljungberg upplyste om att stadsingenjören verkställt inköpet ifråga, och 
att han ej kände till prisskillnaden mellan den anskaffande stenkrossen och en 
större sådan, men lovade att senare under hand besvara interpellationen. 

 
1928-05-01 Gemensamt med Fackliga central anordnas första majdemonstration i Lysekil 

(den första sedan 1917; åren däremellan har endast möten anordnats). 30 
organisationer med 200 fanor samt 3 musikkårer deltar. Omkring 1.800 
personer marscherar under fanorna från Folkets Hus runt staden till Stora 
torget, där talet hålls av redaktör Algot Törnqvist, Karlskrona. (LAK, sid 61) 

 
1928-05/06-.. Redan föregående sommar 1927 hade i Rågårdsvik genom skattmästarens 

försorg och ägarens välvilja erhållits en gammal loftstuga av tidig och mycket 
enkel typ, vilken försiktigt nedtogs och förflyttades till Lysekil. 

 
Under försommaren detta år uppförs stugan i Torneviken, mitt emot Vikarvets 
fornhem, av sällskapets fornvårdare, Henrik Christenson, som har all heder av 
detta arbete. Kostnaden för husets nedtagning, flyttning och uppsättning har 
gått till kronor 1.289,44. För bestridande härav har styrelsen haft att tillgå en 
donation av Lysekils Sparbank à 1.000 kronor med räntor, varemot i kostnaden 
icke ingår virke, som skänkts av sällskapets styresman. (Vikarvets årsbok 1929) 

 
1928-06-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 78 (avskrift KJ): 
 Innan dagens förhandlingar togo sin början, yttrade herr ordföranden följande: 

”Av de fem stadsfullmäktigeledamöter, som i afton äro frånvarande, är det 
tvenne, vilka aldrig mer hit återkomma, nämligen handlanden Sven Pettersson 
Ekblad och fabrikören Elis Luckey. Ingen har ett säkrare förfall än dessa, då 
döden släkt deras levnadslopp.  
 
Den förre var den till åren äldste av fullmäktiges ledamöter, och han hade 
redan sina bästa år bakom sig, då han inträdde i denna församling, men han 
gjorde sig känd som en intressant debattör på vissa områden och åtog sig en 
betungande arbetsbörda i styrelser och nämnder. Han hade något av en reell 
man och kraftmänniska över sig. Hans förtjänster äro värda att ihågkommas, då 
hans svagheter glömts. 
 
Elis Luckey var å sin sida den ende, som upprätthöll de gamla traditionerna, ty 
såsom medlem redan av köpingens kommunalfullmäktige var han till 
tjänsteåren den äldste av stadsfullmäktiges ledamöter. Han var en plikttrogen 
arbetsmänniska, som hade sin glädje i arbetet, och han älskade handling mera 
än ord, vilket framgick av hans korthuggna yttranden här, som dock alltid 
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buros av kärlek till detta samhälle. Han hade en lång och samlad erfarenhet att 
bygga på. Att lära känna honom var detsamma som att värdera honom. 
 
Med dessa ord beder jag få önska frid över de båda bortgångnas minne.” 
 
Stadsfullmäktiges ledamöter åhörde stående dessa minnesord över sina båda 
hänsovna kamrater. 

 
1928-06-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 81 (avskrift KJ): 
 Herr ordföranden anmälde, att följande kommunala befattningar, utom 

ledamotskap i stadsfullmäktige och suppleantskap i drätselkammaren, bliva 
lediga med anledning av handlanden S. P. Ekblads och fabrikören Elis Luckey 
timade död: 
 
Efter herr Ekblad: Byggnadsnämnden: suppleant t. o. m. 1929, Hamnstyrelsen: 
ledamot t. o. m. år 1928. Lysekils Sparbank: huvudman t. o. m. år 1928. 
Valkommittén: ledamot för år 1928. 
 
Efter herr Luckey: Hamnstyrelsen: suppleant t. o. m. år 1928. Handels- och 
sjöfartsnämnden: ledamot t. o. m. 1928. Lysekils Sparbank: huvudman t. o. m. 
år 1929. Förvaltningen av Ida Sannes fond: ledamot t. o. m. år 1930. 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond: ledamot t. o. m. år 1930. 
Valkommittén: suppleant för år 1928. Kommunala arbetslöshets- och 
hjälpkommittén: ledamot tills vidare. 
 
I samband med denna anmälan meddelade herr ordföranden, att efter avlidne 
stadexekutorn Rudolf Ljunggren vakans såsom ledamot i sistnämnda kommitté 
uppstått, vilken vakans ännu icke besatts. 
 
Med anledning av denna anmälan beslöto stadsfullmäktige att bordlägga frågan 
om val av ledamot och suppleant i valkommittén samt att uppdraga åt 
valkommittén att till stadsfullmäktige inkomma med förslag till besättande av 
de övriga ovannämnda ledigvorna befattningarna, däri inbegripen även den 
efter stadsexekutor Ljunggren ledigblivna såsom ledamot i arbetslöshets- och 
hjälpkommittén. 

 
1928-06-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 83 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 19 sistlidne april under § 72 

i protokollet att till drätselkammaren för dess yttrande remittera 
kommunikationsberedningens skrivelse med begäran om ett anslag å två tusen 
(2.000) kronor för bestridandet av kostnader för utredningsarbete. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 14 nästlidne maj hade 
drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka följande i ärendet: 
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Att tills vidare ett belopp å fem hundra (500) kronor måtte för ändamålet 
anvisas att disponeras med redovisningsskyldighet och att i mån av behov 
lyftas i stadskassan, och skulle ifrågavarande belopp utgå av medel anslagna 
för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit att hos stadsfullmäktige göra det 
uttalandet, att den förutsätter, att kommunikationsberedningen begränsar 
utredningen till att beröra de åtgärder, vilka kunna vara tjänliga för 
upphjälpandet av Lysekils handelsläge, och att alla förslag endast beräknas 
approximativt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet, och att medel för ändamålet skola utgå i enlighet med 
drätselkammarens anvisning. 

 
1928-06-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 88 (avskrift KJ): 

Till stadsfullmäktige hade från stadens ombud vid stämmor m. m. med 
Lysekils Järnvägsaktiebolag, redaktören herr Axel Ljungberg, skrivelse 
inkommit med hemställan om, att stadsfullmäktige måtte delgiva ombudet de 
önskemål, vilka de på den ordinarie bolagsstämman med järnvägsbolaget den 
16 innevarande juni månad vilja få framförda. 
 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till 
drätselkammaren och valkommittén. 
 
Drätselkammaren hade beslutit hos stadsfullmäktige förordn önskemålet av att 
ombudet i enlighet med revisorernas tillstyrkan röstar för ansvarsfrihets 
beviljande och för att den uppkomna vinsten överföres till förnyelse- och 
avskrivningsfonden, såsom järnvägsbolagets styrelse och i enlighet med 
revisorernas hemställan. 
 
Beträffande arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och 
suppleanter hade drätselkammaren ansett, att dessa arvoden och villkor måtte 
bestämmas lika som nu, dock med iakttagande av att ombudet bör äga frihet att 
vid stämman i fråga rösta för eller emot bibehållandet av fribiljetter för 
styrelsesuppleanterna. 
 
Med hänsyn till val vid bemälda bolagsstämma hade drätselkammaren ej yttrat 
sig, då denna del av ärendet nu liksom de föregående åren hänskjutits till 
valkommittén för förslags upprättande. 
 
Valkommittén hade avgivit följande förslag: 
 
Styrelsesuppleant t. o. m. 1929 efter avlidne handlanden herr S. P. Ekblad: 
Järnsvarvaren herr Sixten Arsenius. 
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Revisor för år 1929: 
Brandchefen herr Gust. A. Löfgren. 
 
Revisorssuppleant för samma år: 
Försäljningschefen herr Edmund Andersson. 
 
Beträffande andra platsen som revisor och deras suppleant hade valkommittén 
ej velat avgiva förslag, då den ansett, att båda dessa uppdrag nu liksom vid de 
senaste årens bolagsstämmor borde överlämnas till personer från landsbygden, 
och att det vore lämpligt, att ombud från densamma vid bemälda bolagsstämma 
komme med dylikt förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammaren och 
valkommitténs förslag i ärendet. 

 
1928-06-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 91 (avskrift KJ): 

Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
11 juni 1928. 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Fritz G. Olsson, Elmqvist, 
Karlson och Foss samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

 
§99. Genom föreliggande skrivelse hemställde lotsförmannen herr John 
Linding om att drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige till det 
väsentligaste förorda konfirmerandet av 1905 års stadsfullmäktigebeslut om 
upplåtelse av plats i Sandberget för lotsutkik samt med rätt att till densamma 
anordna väg, dock med den ändringen att platsen upplåtes till Stadsverket om 
möjligt för en tid av 20 år med en uppsägningstid av 2 år i stället för som förut 
6 månader. 

 
Härjämte förelåg avskrift av nämnda stadsfullmäktigebeslut. 

 
Drätselkammaren beslöt att med överlämnandet av handlingarna i ärendet hos 
stadsfullmäktige förorda bifall till framställningen, dock att följande vid den 
blivande överenskommelsen iakttages: 
Att om uppsägning ej skett inom ovan sagd tid, överenskommelsen då skall 
anses vara förlängd för ytterligare två år i sänder. 
Att vägen i fråga med tillhörande trappa lägges i enlighet med stadsingenjörens 
anvisning, och att staden förbehåller sig rätt till de framtida jämkningar av 
trappan och vägen inom det för bebyggande avsedda området, vilka kunna 
befinnas nödvändiga på grund av blivande tomtförsäljningar. 
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Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 

 AXEL HOLMQVIST.” 
 

Herr Christenson yrkade, att härvidlag det tillägget måtte göras, att ritning till 
byggnaden för lotsutkiken i fråga underställdes härvarande byggnadsnämnds 
prövning och godkännande, innan byggnaden får uppföras. 

 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt medgivande med vad 
drätselkammaren i sin nämnda skrivelse föreslagit dock med iakttagande av det 
av herr Christenson yrkade tillägget. 

 
1928-06-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 93 (avskrift KJ): 
 Från hamnstyrelsen förelåg skrivelse med hemställan om att stadsfullmäktige 

måtte besluta att med det allra snaraste låta anlägga en sötvattenspost vid stora 
kajen, vilken post skulle användas för vattenleverans till fartyg. 
 
Herr Ludv. Andersson framlade hamnstyrelsens synpunkter i saken och 
föreslog ärendets remiss till drätselkammaren. 
 
Herr vice ordföranden instämde i detta förslag och hemställde om ärendets 
remiss även till vattenstyrelsen. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att remittera ärendet till båda nämnda 
myndigheter. 

 
1928-06-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 105 (avskrift KJ): 

Med anledning av stadsfullmäktiges framställning av den 16 februari detta år 
förelåg från Kungliga Järnvägsstyrelsens skrivelse, genom vilken meddelades, 
att styrelsen icke kunnat fatta definitiv ståndpunkt till framställningen, förrän 
styrelsen haft tillfälle att närmare utreda olika sätt för en förbättring i tågplanen 
i av stadsfullmäktige åsyftad riktning ävensom vidtaga erforderliga 
undersökningar angående omfattningen av den trafik det här gäller den 
ekonomiska innebörd en ändring skulle få för statens järnvägar. 
Skrivelsen lades till handlingarna. 

 
1928-06-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 106 (avskrift KJ): 
 Sedan dagens föredragningslista genomgåtts, meddelade hr Ljungberg såsom 

svar på herr Petterssons interpellation vid sammanträdet den 19 sistlidne april 
rörande stenkrossinköpet följande: 
 
Den inköpta stenkrossen har ett gap av 175 cm, och väger 2,900 kg. samt 
kostar 2,700 kronor. dess kapacitet är 25-50 hl. per timme. 
 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 64.docNyhetsbrev 64 20250327 © Per Stenros Sid 23 
 

Den närmast större stenkrossen har ett gap av 210 cm. och kostar omkring 
1.000 kronor mera samt något över 1.000 kg. tyngre, dock är dess kapacitet ej 
mera än 30-60 hl. per timme. 
 
Ur transportsynpunkt är den inköpta krossen lämpligare, varför man bör anse 
det skedda inköpet såsom fördelaktigare för staden än att köpa den närmast 
större krossen. 
 
Herr Pettersson tackade för de i saken nu avgivna upplysningarna, men 
förklarade sig dock ej nöjd med köpet. Ansåg skillnaden i kapacitet mellan de 
båda krossarna vara för stor i förhållanden till prisskillnaden samt framhöll, att 
transportfrågan med hänsyn till ett något större kross vore lätt att ordna. 
Herr vice ordföranden fann, att krossen redan bort hava satts i gång, då det vore 
efterfrågan på makadam och stenmjöl. 
 
Herr Ljungberg påpekade dels att stadsingenjören hyste den uppfattningen, att 
han gjort staden en tjänst genom att inköpa den mindre krossen, dels att man ej 
kunnat sätta krossen i gång på den grund, att man ej haft tillräcklig arbetskraft, 
och att man måst vänta på det för krossen avsedda motståndet. 
 
Talaren framhöll ock, att man från början avsett att hava krossen i gång 
huvudsakligen vintertiden. 

 
1928-06-15 Den 15 Juni 1928 kan man i tidningen Kuriren läsa följande: Tisdags kväll 

bildades Härnäsets Idrottsförening och 34 medlemmar ingingo vid starten. Till 
ordförande valdes Algot Höglund, vice ordförande Gösta Edberg, kassör Georg 
Karlberg. Man håller till på en plan ovanför Eds gård. Tidigare spelade man i 
Märemyr eller på någon stubbåker. (Härnäset, 100 bilder från stenhuggareepoken. 
Sammanställda av Gull-Britt Grundén) 

 
1928-07-.. Undersökningen av Grönhög av professor Sune Lindqvist, Uppsala. 

Den på Norra Hede i Skee socken belägna Grönhög är sedan gammalt bekant 
och betecknas ofta som Bohusläns största gravhög. Man har sedan gammalt 
gissat, att denna stora hög skulle gömma en kungagrav med vikingaskepp, 
såsom fallet var med ett par liknande högar å Rolvsö vid Fredrikstad i det 
angränsande Östfold och med Borres och Gokstads ryktbara högar på västra 
sidan Oslofjorden. 

 
 Helt säkert hade mången önskat se Grönhögs hemlighet avslöjad, innan till slut 

ett resultatbringande initiativ till utgrävning togs av Vikarvet, inom vilket 
särskilt sällskapets dåvarande ordförande, författaren Fredrik Nycander, och 
dess ordförande, grosshandlaren James Svensson, ägnade saken livligt intresse. 

 
Sedan den sistnämnde ställt en penningsumma till riksantikvariens förfogande, 
erhöll jag i uppdrag att företaga en undersökning, som dock till en början 
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endast avsåg sondering, men sedermera utvidgades till att omfatta en 
fullständig undersökning av högens centrala parti. Detta utfördes under juli 
månad 1928; igenläggningen försiggick i början av augusti. I arbetet deltog 
amanuens Hjalmar Larsen, som gjort det mesta av uppmätningen. 

 
Vår uppgift underlättades väsentligt genom det stora tillmötesgående och den 
tjänstvillighet, som hela tiden visades oss av jordägaren, lantbrukaren Martin 
Andersson, och hans familj. (Vikarvets årsbok 1929) 

 

 
 
1928 Claes Krantz ger ut boken Havets makter. En krönika om stormar och 

skeppsbrott, bärgningsväsen och vrakplundring ... vid Bohuskusten. Hallmans 
boktryckeri, Uddevalla 1928. 
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1928-07-27 Epidemisjukhuset på Slätten eldhärjas. Eldsvådan blir omtalad, då 
brandchef Gustaf Aron Löfgren i Lysekil (frisör) beordrar sina styrkor att 
vända om och inte släcka branden. Detta sedan man förvissat sig om att inga 
människor befann sig i fara. Anledningen till att Lysekils brandkår ej vill 
befatta sig med branden är att Slätten hör till Lyse och man har ingen 
ekonomisk uppgörelse om att få betalt vid bränder som inträffar på Slättens 
mark. (LP 1999-02-26) (Arvid Sandell, LP 1999-04-30) [Anm: Jämför med Arvid Sandell, LP 
1993-11-26.] 

 
1928-07-27 Rekordeldsvåda i Lysekil. – Epidemisjukhuset nedbrunnet i grunden. 
 En kokerska innebränd. Brandkåren kom, men vände. 
 En av de största eldsvådor, som någonsin förekommit i Lysekil, utbröt på 

fredagsmorgonen, i det Landstingets epidemisjukhus å Slätten fattade eld och 
inom ett par timmar nedbrunnit till grunden. Tyvärr krävde eldsvådan även ett 
människoliv, då kokerskan Gertrud Andersson, hemmahörande i Uddevalla, 
innebrändes. Hon var i 40-årsåldern. 

 Klockan åtta på morgonen hade förbipasserande personer ej lagt märke till 
någonting ovanligt, men redan några minuter över åtta – uppgifterna varierar 
något – syntes lågorna slå upp i byggnadens mittparti. Lysekils brandkår 
larmades kl. 8,10 och anlände strax efteråt till brandplatsen. Brandkåren gjorde 
dock ingenting åt saken, utan återvände till staden. Senare eftertelefonerades 
densamma återigen och anlände då cirka fem minuter före nio till brandplatsen, 
då skyddsåtgärder vidtogos för de kringliggande husen, varifrån man redan 
flyttat ut en del möbler, som placerats å gärdet. Presenningar upphängdes och 
brandbilen, som körts upp till Trötemyren, sattes i verksamhet. 

 Hur elden uppkommit är svårt att säga. Det uppges, att den skulle ha vållats 
genom ett i köket befintligt spritkök, men det vill synas, som om denna version 
ej var tillförlitlig. Vaktmästaren förklarade nämligen, att han haft spritköket 
hos sig, då han skulle utföra en lödning å detsamma. Det hade endast hörts en 
knall från köket och då man skyndade till, låg kokerskan på golvet helt 
sönderbränd och utan liv. 

 Det enda, som räddades av sjukhusets bohag var ett skrivbord och en stol. 
Såväl översköterskan om doktor Wedbom är för tillfället bortresta, och vikarier 
är i deras ställe. Endast en patient befann sig i sjuksalarna. 

 Ryktet om eldsvådan spred sig med stor snabbhet i staden, och redan vid halv 
niotiden var åskådarskaran stor, medan en hel bilpark samlades å 
sjukhusvägen. Det var också en praktfull syn; hela sjukhuset var inom kort 
övertänt, och en hög eldpelare slog upp genom taket, vilket efter en rätt kort 
stund rasade in. Det dröjde inte heller länge, förrän väggarna föll som kulisser. 
Vid elvatiden var sjukhuset endast en rykande ruin. 

* 
 Enligt vad landsfiskal Nyblom senare meddelar torde orsaken till eldens 

uppkomst icke närmare kunna bestämmas. Morgonens händelser hade följande 
förlopp: kl. 8,05 f.m. hördes från köket en knall, och en av sjuksköterskorna 
begav sig dit för att se, vad som hade skett. Lågorna slog då redan upp i köket, 
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och utanför dörren till detsamma låg liket av kokerskan Gertrud Andersson. 
Sköterskan tillkallade vaktmästaren som hjälp, varefter liket fördes ner å 
åkrarna och till slut i en bärarebil [och] fördes till bårhuset. 

 Efter det ögonblick, då elden uppstått, dröjde det ingen längre strund innan hela 
huset var övertänt. 

* 
 Vid 12-tiden började det brinna i torven vid Slättens idrottsplats, men släcktes 

fort nog. Gnistorna fortsatte emellertid över till myrmarkerna vid 
vattendammarna, där det brann friskt. Ett 50-tal personer från Slätten, både 
unga och gamla, var ivrigt sysselsatta med släckning, grävning av gångar och 
uppkastning av torvjorden. Elden var begränsad vid 3-tiden på e.m. 

* 
 Genom eldsvådan tillskyndas staden och landsbygden i mellersta Bohuslän en 

oersättlig förlust. Visserligen har epidemisjukhuset under det senaste året ej 
haft många patienter inom sina murar, men som man vet, verkställes för 
närvarande undersökningar angående ombildning av länets epidemisjukhus i 
enlighet med de fordringar, som av förhållandena är påkallade, och en dag 
skulle väl även turen ha kommit till vårt epidemisjukhus. 

 
 Landstingets epidemisjukhus tillkom 1922 och togs i bruk i augusti detta år. 

Byggmästare var herr Robert G. Christensson, Lysekil, och kostnaderna för 
uppförandet belöpte sig till cirka 300.000 kronor. 
Sjukhusdistriktet omfattar Lysekils stad samt Stångenäs, Sotenäs och Kville 
härader, Skaftö, Fiskebäckskils, Grundsunds, Gullholmens, Käringöns, 
Bokenäs och Dragsmarks kommuner. 
Byggnaden var ett trähus med tegelbeläggning och rappning, alltså ej ett 
stenhus, som man i allmänhet torde ha trott. 
Byggnaden var försäkrad till fulla värdet, dels själva huset för 300.000 kronor i 
en gemensamhetspolis i bolagen Ocean och Skandia, och dels inventarierna för 
20.000 kronor i Norrland. 
Uthuset på baksidan av sjukhuset var under branden nära att helt antändas, men 
räddades undan lågorna genom brandkåren. 

* 
Frågan om brandhjälpen till Slätten har varit olöst i många år, och läget har 
under en längre tid varit mindre tillfredsställande. Slitningar har ofta 
förekommit mellan de båda samhällena med anledning av denna fråga. 
Slättens municipalsamhälle har inte velat betala vad staden ansett vara skälig 
ersättning för utryckningar och brandsläckning, och som en följd härav har 
brandstyrelsen och brandchefen i Lysekil förklarat att ingen hjälp kommer att 
lämnas till Slätten, så länge bestämt besked ej lämnats. I detta läge har frågan 
befunnit sig sedan rätt lång tid tillbaka. 
 
I lördags beslöts å kommunalfullmäktigesammanträde i Lyse sedan 
brandstadga antagits för Slätten, att kommunen skulle uppsätta egen brandkår, 
vilket ansågs lämpligare. För ändamålet anslogs 11.000 kronor. Lysekils stads 
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anbud hade lytt på 1.000 kronor årligen och 250 kronor för varje utryckning. 
Man hade sålunda nu allt hopp om, att frågan för alltid skulle avföras från 
diskussionen. Fredagens händelser är emellertid ägnade att i hög grad öka 
diskussionens vågor. 
 
Brandkåren alarmerades först genom ett telefonsamtal från polisstationen dit 
man ringt från Slätten till brandchef Gustaf Aron Löfgren, och något senare 
gick larmsignalen. Detta var ungefär kl. 8,10. Brandkåren ryckte ut och var vid 
brandplatsen fram emot halv niotiden. Det konstaterades att det var å Slättens 
mark elden rasade, och brandchefen ville med anledning därav ha garantier för 
att ersättning verkligen skulle lämnas för den erbjudna hjälpen. Som man inte 
kunde villfara denna begäran, ansåg sig brandchefen inte ha annat att göra än 
att återvända till staden. Elden var redan vid denna tidpunkt stark, och flammor 
slog ut genom fönstren. Det är tvivelaktigt, huruvída man kunnat göra något 
annat. Husen i närheten var dock hotade, då vinden var rätt stark. 
Kl. 8,45 satte sig landsfiskal Nyblom i förbindelse med brandkåren, och på 
hans begäran gjordes en andra utryckning för att skydda de närliggande 
byggnaderna. Brandbilen fördes till Trötemyren, där vatten finns att tillgå. 
Uppfattningen om det rätta eller ur olika synpunkter berättigade i brandchef 
Löfgrens handlingssätt på fredagsmorgonen är under debatt man och man 
emellan. Särskilt å Slätten och inte minst inom Lyse hyser man allmänt den 
uppfattningen, att brandchefen borde omedelbart ha satt in alla krafter på att 
rädda vad som räddas kunde. 
I varje fall anser man, att brandkårens arbete kunde ha inriktats på bevarandet 
av de kringliggande husen, vilka svävade i ej så obetydlig fara. Sjukhuset torde 
ha varit tillspillogivet. 
Ur formell synpunkt är brandkårens uppträdande oklanderligt, men frågan är, i 
vilken utsträckning det formella skall vara bestämmande. En rätt spridd 
uppfattning vill hävda, att formerna å detta tillfälle hade bort sättas å sido. 
Andra medborgare här i Lysekil pekar på svårigheterna att komma överens 
med Slättens municipalsamhälle och anser, att allt som kan göras har gjorts. (LP 
1928-07-28) 

 
1928-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 111 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto vid sammanträde den 14 sistlidne juni under § 93 i 

protokollet att till vattenstyrelsen och drätselkammaren för yttrandens 
avgivande remittera hamnstyrelsens skrivelse med begäran om anläggandet av 
en sötvattenpost vid stora kajen, vilken post skulle användas för vattenleverans 
till fartyg. 
 
Med anledning av denna remiss förelågo nu sålunda begärda yttranden. 
 
Vattenstyrelsen hade gjort det uttalandet, att den intet hade att erinra emot 
anläggningens utförande under förutsättning av att kostnaderna därför bestridas 
av hamninrättningens medel. 
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Drätselkammaren hade enhälligt beslutit att instämma i vattenstyrelsens 
uttalande, då anläggningen i fråga har speciell betydelse för hamnen. 
 
Nedannämnda talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ludv. Andersson fann det egendomligt, att frågan rönt en så föga välvillig 
behandling under remissen, särskilt därigenom att drätselkammaren, då frågan 
där förelåg, ej gjort sig större besvär med densamma än att helt enkelt 
instämma i det av vattenstyrelsen lämnade utlåtandet. 
 
Yrkade ärendets remiss till hamnstyrelsen. 
 
Herr Ljungberg bestred på det bestämdaste, att drätselkammaren skulle så 
enkelt hava behandlat frågan, då den tvärtom varit föremål för en synnerligen 
noggrann prövning. Då en dylik anläggning ej komme att medföra någon 
nämnvärd merinkomst för staden, så vore det ej mera än rimligt, att 
hamninrättningen bekostade anläggningen. 
 
Herr Sterner ansåg, att det vore fördel för samhället, om fartygen på 
lämpligaste sätt kunde få sina vattenbehov tillgodosedda och understödde 
remissyrkandet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
remittera ärendet till hamnstyrelsen. 

 
1928-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 117 (avskrift KJ): 
 Från magistraten förelåg skrivelse med begäran, att stadsfullmäktige måtte 

bevilja ett anslag å 500 kronor till biträde åt fastighetsbokföraren 
(borgmästaren) för dennes arbete med att till rådhusrättens fastighetsbok 
överföra samtliga registerbeteckningar uppgående till omkring 800 stycken, 
varjämte, en del kompletteringsarbeten för uppgifter till registret, avseende de 
sista åren, erfordras. 
 
Drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat 
skrivelsen, hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 23 dennes 
avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Drätselkammaren, som uttalade förhoppning om att ett anslag å 300 kronor 
skulle visa sig vara tillräckligt för ändamålet, beslöt att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka sådant anslags beviljande med högst detta belopp att utgå av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts och inkomststat.” 
 
Mot detta beslut i drätselkammaren hade herrar Källén och Foss reserverat sig, 
då de yrkat, att framställningen måtte hos stadsfullmäktige avstyrkas, vilket 
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yrkande reservanterna motiverat med att hänvisa till stadsfullmäktiges beslut 
av den 30 december 1926, § 157 i protokollet, om beviljandet av ett årligt 
anslag å 1.000 kronor för skrivbiträde å borgmästareexpeditionen. 
 
Med anledning av detta ärende meddelade herr borgmästaren Sundberg, att det 
visserligen åligger borgmästaren att å tjänstens vägnar utföra ifrågavarande 
arbete, men att övriga städer dock beviljat anslag i enahanda syfte. 
 
Då herr ordföranden framställt propositionen på bifall till vartdera av de båda 
förslagen i ärendet, drätselkammarens majoritetsförslag och dess 
minoritetsförslag, samt därvid förklarat det förstnämnda förslaget vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande 
godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla drätselkammarens voteringsproposition: 
den, det icke vill, röstar Nej, 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla drätselkammarens 
minoritetsförslag.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, i vilken herr Jonsson ej deltog, 
röstade herrar Sterner, Ljunggren, Gust. Karlson, Ludv. Andersson, Frits G. 
Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christenson, Boheman, 
Lindbom, Alb. Andersson, Lycke och ordföranden ja, men herrar vice 
ordföranden, Otto Olsson, Källén, Petterson, Evald I. Andersson, Johansson, 
Sörensen, Arsenius, Foss och Erik Carlsson, nej. 
 
Med 13 ja- mot 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla 
drätselkammarens majoritetsförslag om beviljandet av 300 kronor för 
ändamålet. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige, att beloppet i fråga skall utgå av medel 
anslagna i innevarande år utgifts- och inkomststat för oförutsedda utgifter. 

 
1928-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 121 (avskrift KJ): 
 Kungl. Maj:ts Befallningshavandes i Göteborg och Bohus län resolution 

förelåg över Systemaktiebolagets i Lysekil ansökan om att utskänkning av 
spritdrycker o. vin i bolagets restaurant i huset n:o 45 vid Kungsgatan måtte få 
pågå till kl. 12 på natten under enahanda villkor, som föreskrivits beträffande 
sådan utskänkning å Stadshotellet, Grand Hotell, Stadsparkens representant 
och Badrestauranten, och framgick det av resolutionen, att Kungl. Maj:ts 
Befattningshavande bifallit ansökningen i fråga. 

 Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
1928-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 122 (avskrift KJ): 
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 Följande handlingar rörande den Murrayska donationen tillhöriga egendomens 
överlämnande till statsverket förelågo: 
 
1) Avskrift av Kungl. Maj:ts medgivande för statsverket att få emottaga den av 
Lysekils stad erbjudna egendomen i fråga. 
 
2) Avskrift av stadens gåvobrev å denna egendom. 
 
3) Kungl. Jordbruksdepartementets tacksamhetsskrivelse för nämnda 
egendoms överlämnande. 
 
Skrivelserna lästes och lades till handlingarna. 

 
1928-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 124 (avskrift KJ): 
 Då dagens föredragningslista genomgåtts, påpekade herr Otto Olsson, att det 

finnes avloppsledningar från fabriker i gamla staden, vilka ledningar ej blivit 
inkopplade i den nya kulvertledningen vid norra hamnen, ett förhållande som 
medför stora sanitära olägenheter. 

 
Tillika föreslog talaren, att denna fråga måtte överlämnas till vattenstyrelsen 
för noggrann utredning och åtgärders vidtagande för nämnda olägenheters 
avhjälpande, vilket förslag stadsfullmäktige enhälligt biföllo. 

 
1928-09-.. På septembermötet 1928 kan Lysekils fiskkonservarbetares fackförening efter 

avdelningens trägna organisationsarbete rapportera att en avdelning har bildats 
bland konservarbetarna i Gravarna, men föreningsstrid har utbrutit därstädes 
och avdelningsmötet beslutade därför att sända kamraterna i Gravarne ett som 
det heter uppmuntringstelegram. (Svenska Fabriks-Arbetareförbundet, Avdelning 258, 
Lysekil) 

 
1928-10-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 130 (avskrift KJ): 
 Svenska Stadsförbundet hade genom drätselkammaren ställd skrivelse 

meddelat, att medlemsavgiften till förbundet för år 1929 skall i likhet med vad 
fallet är för innevarande år utgå med sex (6) kronor för varje fullt hundratal 
invånare, vadan denna utgift för staden skulle uppgå till två hundra fyratiosex 
(246) kronor under nästa år. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden 
även för nästa år är medlem av ifrågavarande förbund, och att beloppet för 
ändamålet upptages i 1929 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med denna tillstyrkan. 

 
1928-10-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 133 (avskrift KJ): 
 Från hamnstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
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”Utdrag ut protokollet, hållet vid hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 15 
september 1928. 
Närvarande: herrar Nyblom, Wallin, Pettersson samt vid protokollet 
undertecknad, ordförande. 
 
§ 22. Enär den genom nådigt brev den 22 juli 1916 fastställda och den 31 
december 1925 senast förnyade taxan å hamnavgifter i Lysekil skall 
fortfarande gälla tills vidare skall utgången av år 1930, beslöt hamnstyrelsen 
ingå till stadsfullmäktige med begäran, att fullmäktige måtte besluta att på 
vederbörligt sätt ansökan göres om fastställelse för år 1929, så att de enligt 
nämnda taxa utgående avgifterna må i likhet med för år 1928 höjas med 10 %. 
 
Som ovan 
L. ANDERSSON. 
 
Rätt utdraget betygas 
L. ANDERSSON.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 

 
1928-10-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 135 (avskrift KJ): 
 Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 

 
”Utdrag från protokollet, hållet vid sammanträde den 19 september med 
styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar. 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Johansson, Ljungberg och 
Andersson samt stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 39. Aktiebolaget Sveriges Förenade Konservfabriker ansökte genom 
föreliggande skrivelse om att enligt ansökningarna bilagda ritningar få inrätta 
10 st. vattenklosetter i den bolaget tillhöriga, under ombyggnad varande 
fabriken vid Södra Hamngatan, till vilka klosetters spolning vatten skulle 
användas från stadens vattenledningsnät. 
 
Anläggningen skulle utföras av T. Hallbergs installationsbyrå, Göteborg, 
vilken firma enligt § 37 i dagens protokoll blivit godkänd såsom entreprenör 
för vatten- och avloppsledningsarbetens utförande i nämnda fabrik. 
 
Enligt å ansökningshandlingen av herr ordföranden i hälsovårdsnämnden gjord 
anteckning hade hälsovårdsnämnden vid sitt sammanträde den 1 mars detta år 
beslutit att för sin del bevilja tillstånd till ifrågavarande klosetters inrättande. 
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Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till 
ansökningen på av stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i 
övrigt härvidlag ställa sig till efterrättelse det för stadens vatten- men 
kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST”. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen i 
enlighet med i skrivelsen nämnda villkor. 

 
1928-10-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 137 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet till drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 
12 oktober 1928. 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. 
Olsson och Källén samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 158. Till förnyad behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde 
den 3 dennes bordlagda ärendet, fattigvårdsstyrelsens skrivelse till 
drätselkammaren med hemställan om kammarens utlåtande över bifogat 
förslag till nytt försörjningshem enligt skrivelsen bifogade riktningar jämte 
arbetsbeskrivning och av herrar byggmästaren Robert G. Christenson och 
stadsingenjören Sven H. Lundgren upprättat kostnadsförslag utvisande en 
kostnad av cirka 120.000 kronor. 
 
Byggnadsnämnden, som den 1 dennes preliminärt behandlat denna 
byggnadsfråga, hade intet annat haft att i saken erinra om än att takresningen 
med hänsyn till såväl byggnadens propotioner i övrigt som och till dess stora 
betydelse i stadsbilden bör höjas en meter. 
 
Drätselkammaren beslöt att med överlämnande av ärendets samtliga handlingar 
till stadsfullmäktige där avgiva följande yttrande över detsamma: 
 
Att kammaren intet har att erinra emot vare sig byggnadens storlek, dess 
uppförande av tegel och disponeringen av utrymmena inomhus, detta 
sistnämnda givetsvis beroende på byggnadens blivande placering. 
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Dock ville drätselkammaren ifrågasätta, huruvida det ej bör tagas under förnyat 
övervägande att placera byggnaden på annat sätt än av vad den bifogade 
situationsplanen framgår. 
 
Beträffande anskaffning av medel för ändamålet är det kammarens mening att 
därom inkomma till stadsfullmäktige då ärendet föreligger i fullt utrett skick. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelågo samtliga de i denna skrivelse nämnda handlingar och 
ritningar. 
 
Sedan handingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i 
detsamma uppkomna diskussionen: 
 
Herr Christenson: Att den föreslagna byggnadens exteriör är prydlig, men att 
byggnadens placering enligt fattigvårdsstyrelsens förslag är mindre lyckligt 
vald. Byggnaden komme enligt detta förslag att bliva liggande med ena gaveln 
vettande mot staden. Det hade anförts, att man genom sådan placering skulle få 
mera sol på baksidan av byggnaden, men talaren ansåg däremot, att om 
huvudfasaden lades mot söder, så skulle det bliva mera sol i de rum där den 
vore önskvärd och behövlig, och skulle sådan omplacering dessutom medföra 
många andra fördelar. Slutligen framhöll talaren, att det utan svårighet ginge 
att företaga den för sådan ändring erforderliga omgrupperingen av rummen, 
samt att byggnaden bör förläggas så, att den bidrager till att giva stadsbilden ett 
värdigt uttryck. 
 
Yrkade med hänvisning till sitt i saken gjorda uttalande att stadsfullmäktige vid 
besluts fattande i ärendet måtte bestämma, att ifrågavarande byggnad förlägges 
med huvudfasaden mot söder. 
 
Herr Pettersson: Att det föreliggande förslaget utgör resultatet av en 
synnerligen ingående prövning från fattigvårdsstyrelsens sida, och att man haft 
fyra olika förslag i saken att völja på. Talaren framhöll det trängande behovet 
av att så snart göra sig låter få denna byggnadsfråga löst, då 
fattigvårdsstyrelsen redan nu nödgats vidtaga provisoriska åtgärder för att 
kunna fullgöra de densamma enligt lag liggande skyldigheterna. En förnyad 
omprövning i enlighet med drätselkammarens uttalande av frågan om 
byggnadens förläggande skulle medföra ytterligare dröjsmål, och skulle sådan 
omplacering beslutas, så måste interiören, disponeras på annat sätt än nu 
avsett. 
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Yrkade bifall till fattigvårdsstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste om, att man i byggnadsnämnden 
diskuterat frågan om byggnadens förläggande enligt herr Christenssons förslag, 
men att nämnden ej kunnat finna tillräckligt utrymme för sådan placering, utan 
tillstyrkt fattigvårdsstyrelsens förslag i ärendet. 
 
Herr vice ordföranden yrkade ärendets bordläggning, då det vore en fråga av så 
stor vikt och den största stadsfullmäktige på mycket länge haft att behandla. 
Talaren framhöll, att fattigvårdsstyrelsen hade att svårigheter med att placera 
byggnaden på annat sätt än den föreslagit, samt att en ändring av byggnadens 
läge förutsatte försörjningshemmets rivande, men då denna sistnämnda 
byggnad är synnerligen behövlig för fattigvårdens behov, synes den föreslagna 
omplaceringen omöjlig att genomföra. Slutligen påpekade talaren, att han för 
sin del ej hyste någon önskan om att fördröja frågans lösning, men att man 
borde få litet mera tid på sig, innan densamma avgöres, detta särskilt med 
hänsyn till att den gamla frågan om Slättens införlivning med staden blivit 
aktuell på nytt, ty den ökning av stadens folkmängd, som skulle bliva en följd 
av dylik införlivning, komme även att hava sin inverkan på beräkningen av 
storleken för det nya försörjningshemmet. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att man inom drätselkammaren noga beaktat 
fattigvårdsstyrelsens önskemål om frågans snara lösning, och att nämnda 
styrelse vid förslagets upprättande säkerligen räkna med en eventuellt blivande 
införlivnings konsekvenser och därför tagit till dimensionerna för byggnaden 
så stora, att den skulle bliva tillräcklig även i sådant fall. Beträffande 
placeringen så erinrade talaren om, att han redan under diskussionen i 
stadsfullmäktige rörande anvisandet av tomt för försörjningshemmet, att 
stadsplanen måtte ändras för kvarteret ”Blekebacken”, om det komme att 
förläggas där, ty redan då hade man beräknat hemmets placerande enligt herr 
Christensons förslag, vilket omfattats även av arkitekt Gerle och stadsingenjör 
Lundgren. Det framtida samhället har rätt att göra anspråk på att frågan löses 
med tanke på detsamma. Visserligen kommer byggnaden att fylla sitt ändamål 
huru den än placeras, men det vore tråkigt, om tomten på grund av det gamla 
försörjningshemmet belägenhet ej skulle kunna utnyttjas lika bra som om detta 
ej funnits. Slutligen påpekade talaren, att drätselkammarens förslag med 
hänsyn till prövning av frågan om annan placering av byggnaden ej 
framkommit för att fördröja besluts fattande i ärendet, helst som man tänkt sig, 
att fattigvårdsstyrelsen kunnat i samråd med sin arkitekt ordna 
placeringsfrågan i ungefärlig överensstämmelse med det av herr Christenson 
framlagda förslaget, om så befunnits lämpligt. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
åroposition på bifall till, dels ärendets avgörande i dag, dels bordläggning, 
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förklarat det sistnämnda vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, 
som verkställdes enligt följande voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bordlägga ärendet, röstar Ja; 
den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att avgöra ärendet i dag.” 
 
Vid härefter företagit upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, 
Ljungberg, Gust. Karlson, Otto Olsson, Källén, Fritz G. Olsson, Evald I. 
Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christenson, 
Sörensen, Boheman, Arsenius, Foss, Albert Andersson, Erik Carlson och 
Lycke ja, men herrar Sterner, Ludv. Andersson, Pettersson, Johansson, 
Lindbom, Elmqvist och ordföranden nej. 
 
Med 17 ja- mot 7 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bordlägga 
ärendet. 

 
1928-10-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 142 (avskrift KJ): 
 Från Kungl. Kammarkollegium förelåg skrivelse av den 5 nästlidne september 

med meddelande om, att det uppdragits åt bankdirektören m. m. Knut 
Dahlberg att verkställa utredning rörande frångan om Slättens 
municipalsamhälles införlivning med Lysekils stad. 
 
Med anledning av denna skrivelse meddelade herr ordföranden, att man redan 
haft konferens med herr Dahlberg i saken, och att därvidlag olika alternativ 
framkommit för sådan införlivning: dels själva municipalsamhället, dels 
municipalsamhället jämte Dalskogen, Tronebacken och några andra delar av 
Lyse socken, dels hela Lyse socken. 
 
I frågan om det sistnämnda alternativet önskade dock utredningsmannen få 
höra de i saken berörda mening, innan han förtoge utredning därom. 
 
Herr ordföranden föreslog hållandet av ett enskilt sammanträde med 
stadsfullmäktige den 25 dennes, vilket förslag av stadsfullmäktige bifölls, och 
skulle stadsfullmäktigeledamöterna då sammanträda utan särskild kallelse. 
 
På grund av ovannämnda skrivelse skulle den enligt stadsfullmäktiges beslut 
den 5 februari 1918 enligt § 25 i protokollet tillsatta delegationen för denna 
införlivningsfråga nu anses vara upplöst, då delegationen ej längre hade någon 
uppgift att fylla. 
[Anm PS: se även Lysekils Arbetarekommun, Minnesskrift, Första avdelningen 1900-1930.] 

 
1928-10-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 143 (avskrift KJ): 
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 Då dagens föredragningslista genomgåtts, hemställde herr Johansson om 
åtgärders vidtagande för iordningsställande av Blekegatan, som befinner sig i 
ett synnerligen dåligt skick. 
 
Med anledning av denna hemställan lovade herr Ljungberg anmoda 
stadsingenjören att undersöka möjligheten av provisorisk reparation av gatan 
samt meddelade, att dylikt gatuarbete har ett synnerligen nära samband med 
frågan om försörjningshemmet, då man för detsamma finge ordna med såväl 
vatten- som avloppsledningars framdragande som iordningställande av gatan. 
 
Ärendet föranledde ej för närvarande någon stadsfullmäktiges åtgärd. 

 
1928-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 147 (avskrift KJ): 
 I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag valdes till ledamöter i 

budgetberedningen för granskning av dels magistratens förslag till utgifts- och 
inkomststat för staden under år 1929, dels hamnstyrelsens förslag till utgifts- 
och inkomststat för stadens hamninrättning under nämnda år herrar 
kontraktsprosten Fritz Lüsch, konsuln John Sterner, redaktören Axel 
Ljungberg, riksdagsmannen Carl Brännberg och disponenten Ludv. Andersson 
samt till deras suppleanter herrar handlanden Fritz G. Olsson och mekanikern 
Otto Olsson. 

 
1928-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 151 (avskrift KJ): 
 Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 18 

nästlidne oktober under § 137 i protokollet bordlagda ärendet, 
fattigvårdsstyrelsens förslag till nytt försörjningshem. 
 
Vid dagens sammanträde förelåg ett av herr Ljungberg inlämnat och av 
stadsingenjören Lundgren upprättat förslag till annan placering av 
försörjningshemmet än den av fattigvårdsstyrelsen föreslagna. 
 
Nedannämnda talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ljungberg förordade försörjningshemmets placering enligt den av honom 
till stadsfullmäktige överlämnade, nu föreliggande förslaget, då sådan 
placering skulle passa bättre än den av fattigvårdsstyrelsen föreslagna. 
Framhöll att det nuvarande understödshemmet icke kan beräknas att vara kvar i 
så synnerligt lång framtid, och då detsamma kommer bort, får man rätt stora 
utrymmen å platsen i fråga. Ansåg att, då det gäller en för staden så dyrbar 
affär, man borde tillse att få det bästa möjliga härvidlag. 
 
Yrkade bifall till fattigvårdsstyrelsens förslag i dess helhet med undantag av 
husets placering, som talaren föreslog det av honom inlämnade förslaget. 
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Herr Elmqvist: Att herr Ljungbergs förslag icke tagit nödig hänsyn till dem, 
som bo i understödshemmet, dessa personer skulle, om detta förslag antoges, 
icke få någon utsikt från sina bostäder, då det bleve den nya byggnaden 
framför och berget bakom huset. Framhöll att understödshemmet rymmer lika 
många personer som det beräknats i det blivande försörjningshemmet, vilket, 
då det är väl underhållet och lämpligt för sitt ändamål, torde kunna få kvarstå 
ganska länge. Ansåg fattigvårdsstyrelsens förslag obetingat vara bäst, 
 
Yrkade bifall till fattigvårdsstyrelsens förslag i oförändrat skick. 
 
Herr Pettersson: Man hade kunnat vänta, att en utredning beträffande 
grundförhållandena gjorts i samband med det senaste förslaget till placering, 
vilken visar, att byggnaden skulle komma att ligga i en djup sänka, vars botten 
är så lös, att man ej kan bygga stenhus på densamma utan att utföra vidlyftiga 
och dyrbara arbeten för erhållande av säker grund, då byggnaden däremot 
enligt fattigvårdsstyrelsens förslag komme att i huvudsak få berggrund som 
underlag. Vidare underströk de av herr Elmqvist påpekade olägenheterna. 
 
Understödde herr Elmqvists yrkande. 
 
Herr ordföranden yttrade, att han varit tveksam om vilken av de båda 
föreslagna placeringarna av denna byggnad, som vore lämpligast, ty ur 
stadsbildens synpunkt måste det erkännas, att herr Ljungbergs förslag är bäst, 
men på nära håll skulle det förefalla egendomligt med en husvägg mitt i gatan. 
Talaren anförde, att fattigvårdsstyrelsen så noga satt sig in i denna fråga som 
det gärna vore möjligt, och att densammas lösning vore brådskande, samt att 
ett bifall av herr Ljungberg framlagda förslaget föranleda att söka ändring av 
stadsplanen, en sak som komme att medföra stort dröjsmål. 
 
Biträdde det av herr Elmqvist gjorda yrkandet. 
 
Herr Christenson: Frågan är av så stor vikt, att man grundligt bör sätta sig in i 
alla förhållanden, som beröra densamma. Herr Petterssons tal om den dåliga 
grunden överensstämmer ej med verkliga förhållandet, och det bleve i stället 
billigare att förlägga byggnaden på det av herr Ljungberg föreslagna sättet, då 
man sluppe sprängning och kunde använda den uppschaktade jorden till 
planteringar. Man bleve också av med vägen över planen, vilket skulle 
medföra trevnad för pensionärerna. Med hänsyn till den erforderliga 
stadsplaneändringen så kunde man mycket väl vänta på en dylik, helst som det 
säkerligen ginge att av länsarkitekten utverka förhandslöfte om att få förlägga 
byggnaden på detta sätt. Sådan förläggning skulle ock medföra, att byggnaden 
komme att mera skyddas mot vindarna. 
 
Understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 64.docNyhetsbrev 64 20250327 © Per Stenros Sid 38 
 

Herr Otto Olsson ansåg det nu framkomna förslaget om byggnadens placering 
ej tilltalande och framhöll, att det nuvarande understödshemmet bör få vara 
kvar där det är, då det bleve för dyrt att flytta detsamma. vidare framhöll 
talaren, att, om herr Ljungbergs förslag biträddes, huvudbyggnaden komme för 
nära Lotskullen, och sinnessjukpaviljongen komme nästan upp i berget, varför 
det vore lämpligast lösa frågan enligt fattigvårdsstyrelsens förslag. 
 
Instämde i herr Elmqvists yrkande. 
 
Herr Ljungberg: Beträffande grundförhållandena så rörde sig herr Pettersson 
endast med sannolikhetsberäkningar, vilket i sak ej inverkade. Ej heller kan 
man påstå, att genom den föreslagna nya placeringen byggnaden komme att få 
mindre sol, då endast byggnadens kortsida komme att skymmas. Rörande 
dröjsmålet på grund av den erforderliga stadsplaneändringen, så spelade det 
ingen roll, då man i alla fall finge vänta på medicinalstyrelsens utlåtande, innan 
byggnadens uppförande påbörjas. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
bifalla framställningen om att låta uppföra dylikt försörjningshem i enlighet 
med fattigvårdsstyrelsens förslag beträffande hemmets storlek, dess 
uppförande av tegel och disponeringen av utrymmena inomhus, och skulle 
fattigvårdsstyrelsen i samråd med arkitekt Brattberg om eventuellt erforderlig 
höjning av byggnadens takresning. 
 
Med hänsyn till medels anskaffande för ändamålet så skulle drätselkammaren 
därom i sinom tid till stadsfullmäktige inkomma, enligt vad drätselkammaren 
tidigare meddelat. 
 
Härefter framställde herr ordföranden beträffande frågan om 
försörjningshemmets placering proposition på bifall till vartdera av de båda 
yrkandena härvidlag, herr Ljungbergs och herr Elmqvists, och då han förklarat 
det sistnämnda yrkandet vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, 
som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla herr Elmqvists yrkande, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr Ljungbergs yrkande.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter ja utom herrar Ljungberg och Christenson, vilka 
röstade nej. 
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Med 21 ja- och 2 nejröster hade stadsfullmäktige alltså beslutit 
försörjningshemmets placerande enligt fattigvårdsstyrelsens förslag. Slutligen 
beslöto stadsfullmäktige befullmäktiga fattigvårdsstyrelsen att hos olika 
myndigheter inlämna de ansökningar i ärendet, som kunna befinnas nödiga. 

 
1928-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 153 (avskrift KJ): 
 Från styrelsen för Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolag förelåg 

skrivelse med förslag till användning av bolagets vinstmedel för innevarande 
år. 
 
Härjämte förelåg från drätselkammaren en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
16 november 1928. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Frits G. 
Olsson och Källén samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 181. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren för 
yttrandes avgivande remitterat Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags 
styrelses skrivelse med förslag till användning av bolagets vinstmedel för 
innevarande år. 
 
Enligt detta förslag skulle fördelningen ske sålunda: 
 
Ålderdomshem 12.000:- 
Dispensärens barnkolonifond 500:- 
Diakoniverksamheten 500:- 
Planteringar, gatuarbeten och bad 4.000:- 
 Kronor 17.000:- 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till detta 
förslag. 
 
Från detta beslut anmälde harr ordföranden avvikande mening, då han yrkat, att 
kammaren måtte hos stadsfullmäktige förorda, att denna fördelning sker på 
följande sätt: 
 
Ålderdomshem 10.000:- 
Dispensärens barnkolonifond 500:- 
Diakoniverksamheten 500:- 
Bad, föreläsningar, bibliotek, teknisk aftonskola, 
gymnastik och idrottsplats (för idrottsplats avses 
härvidlag att reservera 3.000 kr. 6.000:- 
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 Kronor 17.000:- 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
Med förstnämnda skrivelse voro följande ansökningshandlingar bifogade: 
 
1) Från Lysekils teateramatörer. 
2) Från A. B. F:s lokalavdelning. 
3) Från Lysekils idrottsplatskommitté. 
4) Från Lysekils gymnastikförening. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, yttrade sig följande talare under den i 
ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr Ljungberg talade till förmån för sin i drätselkammaren avgivna 
reservation och påpekade, att styrelsens föreliggande förslag på 1.000 kronor 
när ej vore i överensstämmelse med bolagsordningens innebörd och framhöll 
sitt eget förslag såsom betydligt mera överensstämmande med bolagsordningen 
i fråga. Påpekade hurusom ett stort antal städer, däribland Göteborg och 
Marstrand, gått in för att antingen själva anlägga idrottsplatser eller ock lämna 
anslag för dylika anläggningar. Vidare framhöll talaren, att sådana ändamål 
som ålderdomshem och gator kunna betraktas som rent kommunala, och att 
man i alla händelser icke bort såsom härvidlag skett söka driva upp anslagen 
för sådana fall alltför högt, och att ett anslag å 10.000 kronor kunde hava varit 
tillräckligt för ålderdomshemmet. Det hade varit fördelaktigare, om bolagets 
styrelse avsatt medel idrottsplats, helst som staden antagligen eljest rätt snart 
nödgas anlägga sådan. 
 
Yrkade bifall till sin i drätselkammaren avgivna reservation. 
 
Herr Källén påpekade, att bolagsstyrelsen inför mängden av ansökningar funnit 
sig lösa frågan om vinstmedlens fördelning lättast genom att föreslå anslå till 
ändamål, varom alla kunde vara eniga. Talaren framhöll tillika, att det i 
bolagets styrelse fattade beslutet om dessa medels användning icke vore 
förestavat av någon som helst avoghet gentemot idrottsrörelsen. 
 
Herr Foss ansåg det vara likgiltigt, huruvida 10.000 eller 12.000 kronor 
avsattes till ålderdomshemmet, och att det ej vore nödvändigt sammankoppla 
idrottsplatsfrågan med pilsnerdricksutskänkningsbolagets affärer. 
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Yrkade bifall till styrelsens förslag med framhållande av, att reservantens 
förslag lede av samma ungefärliga brister på överensstämmelse med 
bolagsordningen som styrelseförslaget. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till vartdera av de båda föreliggande förslagen, 
bolagsstyrelsens och herr Ljungbergs förklarat det förstnämnda av dessa 
förslag vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes 
enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill biträda bolagsstyrelsens förslag, röstar Ja; 
den, det icke vill, röstar Nej; 
vinner, nej, hava stadsfullmäktige beslutit att biträda förslaget i enlighet med 
herr Ljungbergs reservation.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Sterner, Gust. 
Karlson, Ludvig Andersson, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, 
Evald I. Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Johansson, 
Christenson, Sörensen, Boheman, Arsenius, Foss, Albert Andersson, Lycke 
och Elmqvist ja, men herrar Ljungberg, Lindbom, Erik Carlsson och 
ordföranden nej. 
 
Med 19 ja- mot 4 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att biträda det 
från pilsnerdricksutskänkningsaktiebolagets styrelse föreliggande förslaget till 
dylik vinstmedelsfördelning, vilket beslut skulle nämnda styrelse meddelas 
genom utdrag av detta protokoll. 
 
De bolagsstyrelsens skrivelse bifogade ansökningshandlingarna föranledde ej 
någon stadsfullmäktiges åtgärd. 

 
1928-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 154 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
16 november 1928. 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christensson, Otto Olsson, Fritz G. 
Olsson och Källén samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 180. Till behandling återupptogs Aktiebolaget Boviks Konservfabrikers vid 
drätselkammarens sammanträde den 31 nästlidne oktober bordlagda skriftliga 
framställning rörande framdragande av vattenledning till bolagets fabrik i 
Rinkenäs. 
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Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige hemställa om 
beviljandet av ett anslag å femton tusen (15.000) kronor för framdragande av 
sådan ledning under år 1929 enligt stadsingenjörens förslag alt. I (frostfri 
ledning), och att detta belopp utgår av tillgängliga medel enligt med bolaget 
träffat avtal sålunda, att bolaget räntefritt ställer beloppet till stadens 
förfogande med 1/3 vid arbetets början, 1/3 då det är till hälften färdigt och 1/3 
då detsamma fullbordats, samt att dessa medel återbetalas med fem tusen 
(5.000) kronor före juni månads utgång under vartdera av åren 1930, 1931 och 
1932. 
 
Vidare beslöt kammaren att skriftlig överenskommelse i saken skulle träffas 
mellan staden och bolaget. 
 
I förestående beslut deltog ej herr Bovik. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 AXEL HOLMQVIST.” 
 
Herr Sterner yrkade bifall till framställningen under framhållande av att de 
tomter staden har kvar i Rinkenäs få större värde genom vattenledningena 
framdragande dit. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen 
med iakttagande av de ab drätselkammaren föreslagna villkoren. 

 
1928-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 156 (avskrift KJ): 
 Följande skrivelse från drätselkammaren förelåg: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
31 oktober 1928. 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. 
Olsson och Källén samt stadsingenjören Lundgren. 
 
§ 173. Från herrar majoren Arthur Asplund förelåg meddelanden med hänsyn 
till den skedda uppgörelsen mellan staden och honom beträffande utfört arbete 
av honom för hamnundersökning vid Grötö. 
 
Det av major Asplund utarbetade materialet för denna undersökning hade nu 
kommit kammaren tillhanda. 
 
Då frågan om denna uppgörelse upptagits i syfte att erhålla material för en ny 
prövning av frågan angående Grötös förbindelse med fastlandet, beslöt 
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drätselkammaren ingå till stadsfullmäktige med förslag om denna frågas 
upptagande, och att det för ändamålet måtte utses en kommitté bestående av sju 
ledamöter, av vilka drätselkammaren och hamnstyrelsen böra äga att bland sig 
utse vardera två ledamöter. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla detta förslag och att till 
valkommittén remittera frågan om förslags upprättande å de tre ledamöter 
stadsfullmäktige härvidlag skola välja. 

 
1928-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 159 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse meddelade brandstyrelsen, att den träffat avtal 

med Slättens municipalsamhälle om eldsläckningshjälp till detsamma till dess 
detta samhälle hinner ordna sitt brandväsen. 

 Skrivelsens lästes och lades med godkännande till handlingarna. 
 
1928-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 164 (avskrift KJ): 
 Renhållningsstyrelsen begärde genom föreliggande skrivelse av ett anslag å 

3.300 kronor måtte beviljas för uppföras av ny ladugårdsbyggnad på 
Tronebacken.  
 
Drätselkammaren, till vilken stadsfullmäktiges herr ordförande remitterat 
skrivelsen, hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 31 nästlidne 
oktober beslutit att hos stadsfullmäktige, med framhållande av nödvändigheten 
av sådan nybyggnads uppförande, tillstyrka beviljandet av ett anslag å 2.800 
kronor för ändamålet, vilket belopp skulle upptagas bland utgifterna för 
renhållningen och uttaxeras i 1929 års utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet såväl beträffande anslagets storlek som sättet för detsammas 
anskaffande. 

 
1928-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 169 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat nedannämnda av 

densamma granskade förslag till utgiftsstater under år 1929 jämte tillstyrkan 
om desammas antagande i oförändrat skick: 
 
Sundhetsvården Kr. 13.850:- 
Parkstyrelsen ” 3.200:- 
Renhållningen (ordinarie utgifter 11,500:-,  
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ny ladugårdsbyggnad 2,800:-) ” 14.300:- 
Vatten- och avloppsledningar ” 12.750:- 
Brandväsendet ” 13.000:- 
Polisväsendet ” 21.650:- 
 
I förslaget för sundhetsvården var anmärkt, att dess inkomster från 
köttbesiktningsbyrån för ifrågavarande år beräknats till 2.600 kronor. 
 
I förslaget för vatten- och avloppsledningar var anmärkt, att till ovannämnda 
utgiftsbelopp, 12.750 kronor, skulle komma kostnaderna för de vatten- och 
avloppsledningsarbeten under nästa år, vilka av stadsfullmäktige senare 
eventuellt kunna bliva beslutade. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna de föreliggande 
utgiftsförslagen. 

 
1928-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 176 (avskrift KJ): 

Val förelågo till de kommunala befattningar, som vid årets slut bleve lediga 
eller eljest skulle besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 

 
Valkommittén hade avgivit förslag till de förestående valen vilket förslag nu 
förelåg. 
 
Valen, som nu företogos, utföllo i huvudsaklig överensstämmelse med 
valkommitténs nämnda förslag av den 28 nästlidne november sålunda: 
 
Fattigvårdsstyrelsen för tiden 1929 t. o. m. 1932. 
Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg. Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. 
Ehnberg, Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist och Vaktmästaren Jakob 
Petterson med de båda förstnämnda såsom respektive ordförande och vice 
ordförande för ifrågavarande tid. 
 
Nykterhetsnämnden för iden 1929 t. o. m. 1932. 
Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg, Gjutaren Karl Källén och 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist med de båda förstnämnda såsom 
respektive ordförande och vice ordförande för ifrågavarande tid. 
 
Suppleanter: Handlandena Fritz G. Olsson och L. P. Östling. 
 
Byggnadsnämnden för år 1929. 
Suppleant: Montören Erik Carlsson. 
 
Hamnstyrelsen för åren 1929 och 1930. 
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Då detta tal skulle företagas, föreslog herr Christenson, att herr konsul Alfr. 
Bovik måtte väljas såsom ledamot i stället för stenhuggaren herr Andreas 
Åkesson Holmqvist, vilken föreslagits av valkommittén. 
 
Herr Elmqvist ansåg, att handeln och sjöfarten borde mera företrädas i 
hamnstyrelsen än vad hittills skett och föreslog sluten omröstning med hänsyn 
till de båda nu nämnda namnen. 
 
Sådan omröstning företogs nu, varvid herr Bovik erhöll 13 och herr Holmqvist 
10 röster, vadan den förstnämnde förklarades vald till ledamot. 
 
De i hamnstyrelsen nu valda äro följande: 
 
Ledamöter: Konsuln Alfr. Bovik och Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Suppleanter: Skeppsmäklaren Axel Olsson och Montören Erik Carlsson. 
 
Kommunala mellanskolan terminsavgiftnämnd för år 1929. 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realskoleexamen år 1929. 
Stadsingeniören Sven Henrik Lundgren, Direktören Nisse Ericsson och 
Postassistenten Fredr. Lundqvist med suppleanterna Tullförvaltaren Fr. 
Nordström och Apotekaren H. T. Sandmark. 
 
Barnavårdsnämnden för tiden 1929 t. o. m. 1931. 
Ledamot: Församlingsdiakonissan Märta Mattiasson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse för tiden 1929 t. o. m. 1932. 
I valkommittén hade herrar Jakob Petterson och Otto Olsson reserverat sig till 
förmån för att filaren herr Svante J. Johansson måtte hava hos stadsfullmäktige 
föreslagits såsom ledamot i ifrågavarande styrelse i stället för redaktören herr 
Axel Ljungberg. 
 
Herr Petterson yrkade bifall till denna reservation och föreslog sluten 
omröstning.  
 
Sådan omröstning företogs nu och utföll så, att herr Ljungberg erhöll 13 och 
herr Johansson 10 röster, medan 1 blank sedel avgavs, vadan herr Ljungberg 
förklarades vald till ledamot. 
 
I denna omröstning deltog ej herr Ljungberg. 
 
De övriga valen i denna styrelse företogs med acklamation och utföllo enligt 
valkommitténs förslag. 
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De i ifrågavarande styrelse nu valda äro följande: 
 
Ledamöter: Kontraktsprosten Fritz Lüsch, Redaktören Axel Ljungberg och 
Direktören Nisse Ericsson. 
Suppleanter: Järnsvarvaren Sixten Arsenius, Civilingeniören Arvid Laurin och 
Handlanden L. P. Östling. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden för åren 1929 och 1930. 
Herr Lindbom föreslog, att herrar järnhandlaren Pontus Lundbom och 
disponenten John Möller måtte väljas till ledamöter i nämnden i stället för de 
av valkommittén föreslagna herrar konduktören Anders Johnson och lokföraren 
Hjalmar Sörensen. 
 
Tillika föreslog han, att stadsfullmäktige måtte besluta ökning av antalet 
ledamöter i nämnden från 7 till 8, och att såsom åttonde ledamot välja 
ingeniören O. Folke Aurell. 
 
Då herr ordföranden efter framställd proposition på bifall dels till förslaget om 
dylik utökning, dels till bibehållandet av det nuvarande antalet ledamöter 
förklarat förslaget om nämndens utökning vara med övervägande ja besvarat, 
begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla den föreslagna utökningen av nämnden, röstar Ja; den, 
det icke vill, röstar Nej; 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit bibehålla det nuvarande antalet 
ledamöter i nämnden.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Sterner, Ljungberg, 
Gust. Karlson, Ludv. Anderson, Fritz G. Olsson, Sandström och fröken 
Wallentin samt herrar Christenson, Boheman, Lindbom, Albert Andersson, 
Lycke och ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Otto Olsson, Källén, 
Petterson, Johansson, Sörensen, Arsenius, Foss, Carlsson och Elmqvist nej. 
 
Med 13 ja- mot 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att på 
förslaget sätt utöka antalet ledamöter i nämnden. 
 
Med acklamation valdes följande av valkommittén föreslagna ledamöter: 
 
Fabrikören Rich. Björsell, Fabrikören Wiktor Lindbom, Skeppsmäklaren Axel 
Olsson, Trafikchefen John Swedenfelt och Fabrikören Evald Luckey. 
 
Såsom ny ledamot i nämnden föreslog herr ordföranden mästerkotsen herr 
Hjalmar Lundin. 
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För de tre övriga ledamotsplatserna företogs val med sådan omröstning enligt 
där om framställd begäran, och utföll denna omröstning så, att herrar Möller 
och Lundin erhöllo vardera 12 röster, herr Sörensen 11, herrar Johnson, 
Lundbom och Aurell vardera 10 röster, medan 1 blank sedel avgavs. 
 
Disponenten John Möller, Mästerlotsen Hjalmar Lundin och Lokföraren 
Hjalmar Sörensen förklarades alltså valda till ledamöter i nämnden. 
 
Till sammankallande i nämnden valdes med acklamation herr Lindbom. 
 
Pensionsnämnden för tiden 1929 t. o. m. 1931. 
Suppleant: Boktryckeriföreståndaren Emil Johansson. 
 
Taxeringsnämnden för år 1929. 
Ledamöter: 1) Handlanden Evald Andersson, 2) Gjutaren Karl Källén. 3) 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Suppleanter: 1) Urmakaren Carl J. Lycke. 2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. R. Montheli. 4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 5) 
Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de 
härovan angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Brandförsäkringskommittén för år 1929. 
Ledamöter: Stadsingenjören Sven Henrik Lundgren och Byggmästaren Rob. G. 
Christenson. 
Suppleanter: byggmästarna Adolf Wennerberg och K. Knutsson. 
 
Brandstyrelsen för tiden 1929 t. o. m. 1932. 
Herr Christenson föreslog såsom ledamot juveleraren herr Gordon Wikström i 
stället för fotografen herr John Westling, som förslagits av valkommittén, och 
att detta val måtte företagas med slutna sedlar. 
 
Med sluten omröstning företogs nu detta val och utföll så, att herr Wikström 
erhöll 12 och herr Westling 9 röster, medan 2 blanka sedlar avgåvor, och 
förklarades herr Wikström alltså vald till ledamot i styrelsen. 
 
Med acklamation valdes härefter ledamot och suppleant i styrelsen i enlighet 
med valkommitténs förslag. 
 
De i ifrågavarande styrelse nu valda äro följande: 
 
Ledamöter: juveleraren Gordon Wikström och Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
Suppleant: Brevbäraren Ernst Appelgren. 
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Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1929. 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Stenhuggaren Gustaf Engelbrektsson. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1929. 
Ledamot: Stadsingeniören Sven Henrik Lundgren. 
Suppleant: ingeniören O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank. 
För år 1929: Fabrikören Evald Luckey. 
För tiden 1929 t. o. m. 1932: Disponenten Ludv. Andersson och stenhuggaren 
Herman J. Gunnarsson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag under år 1929. 
Redaktören Axel Ljungberg med Fabrikören Gust. Karlson som suppleant. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya 
Badhusaktiebolag under år 1929. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets styrelse för år 1929. 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse för tiden från 
ordinarie bolagsstämman i februari 1929 till ordinarie bolagsstämma i 
februari 1930. 
Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg (för nykterhetsnämnden), Gjutaren Karl 
Källén och Juveleraren Gordon Wikström. 
Suppleanter: Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin (från nykterhetsnämnden), 
Kamreraren Hugo Hallgren och Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Överförmyndare för tiden 1929 t. o. m. 1932. 
Direktören P. Grundell med bankkamreraren Olof Johansson som suppleant. 
 
Förvaltningen av Ida Sannes fond för åren 1929 och 1930. 
Ledamot: Fabrikören Robert Lycke. 
 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond för åren 1929 och 1930. 
Ledamot: Fabrikören Robert Lycke. 
 
Engbergska donationens stipendienämnd för tiden 1929 t. o. m. 1931. 
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Ledamöter: Kontraktsprosten Fritz Lüsch, Riksdagsmannen Carl Brännberg 
och Överläraren And. Jakobsson. 
 
Till nämndens ordförande utsågs herr Lüsch. 
Suppleanter: Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson och Rektor Sigfrid 
Sandström. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén på obestämd tid. 
Ledamöter: Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist och Ingeniören O. 
Folke Aurell. 
Suppleant: Stenhuggaren C. E. Carlsson. 
 
Lysekils Idrottsplatsförenings styrelse för åren 1929 och 1930. 
Ledamot: Disponenten John Möller. 
Suppleant: Montören Erik Carlsson. 
 
Kommitté för frågan om Grötöns förbindande med fastlandet, vald t. v.  
Herr Ljungberg föreslog kommitténs utökande med 1 ledamot och ansåg, att en 
sjösakkunnig borde vara med i densamma samt föreslog såsom sådan ledamot 
lotsförmannen herr John Linding. 
 
Förslaget om denna utökning beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
Valet, som företogs med acklamation, utföll i enlighet med valkommitténs och 
herr Ljungbergs förslag sålunda, att till ledamöter i denna kommitté valdes 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, Trafikchefen John Swedenfelt, Handlanden Axel 
Johansson och Lotsförmannen John Linding med herr Lüsch som 
sammankallande. 
 
REVISORER OCH DERAS SUPPLEANTER FÖR GRANSKNING AV 
NEDANNÄMNDA RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1929. 
 
Drätselkammaren, Folkskolestyrelsen samt Samreal- och Kommunala 
mellanskolans styrelse. 
Revisorer: Kontoristen Anders Christenson, sammankallande, Fabrikören 
Evald Luckey, Bokhållaren Hugo Hansson och Trafikchefen John Swedenfelt. 
Suppleanter: Handlanden Gillis Eriksson, förste, Brevbäraren Ernst Appelgren, 
andre, och fabrikören Folke Ekstedt, tredje. 
 
Hamnstyrelsen: 
Revisorer: Järnhandlaren Hakon Lundbom, sammankallande, Disponenten 
James Öhrnberg och Stationsskrivaren T. R. Madison. 
Suppleanter: Stenhuggeriförmannen Anders Edberg, förste, och Kassören 
Verner Hernström, andre. 
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Fattigvårdsstyrelsen, Nykterhetsnämnden och Barnavårdsnämnden. 
Revisorer: Bankkamreraren Olof Johansson, sammankallande, och Bokhållaren 
Harry Ljunggren. 
Suppleanter: Kontoristen Carl Gustafsson, förste, och Kontoristen Åke 
Lindström, andre. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse. 
Revisorer: Hälsovårdstillsyningsmannens Aug. Ehnberg. 
Suppleant: Järnhandlaren Joel Callert. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse. 
Revisorer: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Lotförmannen John Linding. 
 
Parkstyrelsen. 
Revisorer: Handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
Suppleant. Mekanikern Otto Olsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse. 
Revisorer: Försäljningschefen Edmund Andersson, sammankallande, 
Banktjänstemannen Sven Brunell och Handlanden Gillis Eriksson. 
Suppleanter: Handlanden Gunnar Rosén, förste, och Bokhållaren Alf Wallin, 
andre. 
 
Lysekils skyttegilles styrelse. 
Revisor: Fabrikören Viktor Lindbom. 
Suppleant: Handlanden Gösta Carlsson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelse. 
Revisor: Bankkamreraren Olof Johansson. 
Suppleant: Bankkamreraren Ernst Larsson. 
Lysekils Idrottsplatsförenings styrelse. 
 
Revisor: Banktjänstemannen Uno Bothén. 
Suppleant: Banktjänstemannen Axel Månsson. 

 (Lysekils Stadsfullmäktige 1928, § 176/KJ) 
 
1928-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 179 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg nedanstående skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
29 november 1928. 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Fritz G. Olsson, Elmqvist, 
Källén och Foss samt stadsingenjör Lundgren. 
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Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 303. På uppdrag av herr ordföranden hade stadsingenjören till 
drätselkammaren överlämnat förslag till allmänna arbeten under år 1929, vilket 
nu förelåg. 
 
Herr ordföranden hade remitterat förslaget till vattenstyrelsen för dess yttrande, 
evad det avsåge vatten- och avloppsledningsarbeten. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 27 dennes hade 
vattenstyrelsen beslutit att hos drätselkammaren förorda ifrågavarande vatten. 
Och avloppsledningsarbetens utförande under vissa villkor. 
 
Efter att hava genomgått förslaget punkt för punkt beslöt drätselkammaren 
enhälligt att hos stadsfullmäktige förorda utförandet under år 1929 av följande i 
förslaget upptagna arbeten: 
 
1) Bergsgatan: ny rännsten, makadamisering och nytt räck 3,350:- 
2) Stengatans mellersta del: gatuarbeten 4.300, vattenledning 2.900:-,  
avloppsledning 1.500:- 8,700:- 
3) Vatten- och avloppsledningar till ålderdomshemmet å Blekegatan (Att ingå i 
totalkostnaderna för ålderdomshemmet). 6.500:- 
4) Bansviksgatan mellan Blekegatan och Pihls hus: vattenledning 2.100:-,  
avloppsledning 1.400:- 3.500:- 
5) Kulvert till nya kajen samt ny sötvattensledning till densamma  
resp. 3.500:- och 3.000:- (På vilkor att hamninrättningen bidrager med  
3.000 kronor till dessa arbeten). 6.500:- 
6) Ordnandet av terrängen intill kyrktrapporna 600:- 
7) Fiskaregatan: huvudsakligen gatuarbeten 1.000:- 
8) Repareationer å tull- och polisbyggnaderna 1.150:- 
 Kronor 31.300:- 
 
Tillika beslöt kammaren hos stadsfullmäktige föreslå, att medel för 
ovannämnda arbeten måtte utgå på följande sätt: 
 
Uttaxering i 1929 års utgifts- och inkomststat 21.800:- 
Ingående i kostnaderna för ålderdomshemmet 6.500:- 
Bidrag från hamninrättningen 3.000:- 
  
 Kronor 31.300:- 
 
Samtidigt med förenämnda förslag förelåg ock framställning från husägare vid 
Bansviksgatan om vatten- och avloppsledningars framdragande i gatan samt av 
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herr ordföranden i stadsfullmäktige till drätselkammaren remitterade ärendet 
rörande anläggandet av sötvattenspost vid nya kajen. 
 
Då dess arbeten nu upptagits bland de ovannämnda arbetena, som hos 
stadsfullmäktige komma att till utförande förordas, ansågos de behandlade i 
drätselkammaren i följd av beslutat i denna paragraf. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelåg det av stadsingenjören upprättade förslaget till dylika arbeten 
tillika med utdrag av vattenstyrelsens protokoll för 27 nästlidne nov. 
innehållande yttrande över i förslaget upptagna vatten- och 
avloppsledningsarbeten, och hade vattenstyrelsen bland annat yttrat följande i 
ärendet: 
 
Att utförandet av arbeten med ledningar till ålderdomshemmet å Blekebacken 
måtte ske under år 1929 i samband med planeringen för byggandet av hemmet 
i fråga, och att kostnaderna för dessa ledningsarbeten ingå i totalkostnaderna 
för ålderdomshemmet. 
 
Att ledningsarbetena i Bansviksgatan utföras under år 1929 i samband med 
ledningsarbetena till ålderdomshemmet. 
 
Att arbetena med kulvert till nya kajen samt sötvattensledning till kajen utföras 
under år 1929, och att hamninrättningen måtte bidraga med ett belopp v 3.000 
kronor till dessa arbeten. 
 
Herr Ludv. Andersson anmärkte med hänsyn till frågan om kulvert till nya 
kajen samt sötvattenledning till densamma, att det kunde ifrågasättas, huruvida 
hamninrättningen kan bidraga med medel utöver det belopp, 1,500 kronor, 
varmed den utfäst sig i och för anläggandet av ifrågavarande sötvattensledning 
med post. 
 
Herr Ljungberg uttalade den förmodan, att om stadsfullmäktige, vilket man 
hoppades, godkände det föreliggande förslaget, hamnstyrelsen då torde utan 
vidare komma att utanordna det i detsamma upptagna bidragsbeloppet å 3.000 
kronor för ändamålen i fråga och hemställde om bifall i alla punkter till den 
från drätselkammaren föreliggande framställningen. 
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Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att bifalla förslaget i fråga i hela dess 
omfattning, och skulle medel för bestridandet av kostnaderna för dessa arbeten 
utgå enligt drätselkammarens anvisning. 

 
1928-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll § 183 (avskrift KJ): 
 Såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige yttrade herr 

ordföranden följande: 
 
”Jag erinrar om det gamla ordstävet: ”Att det bästa sparar man till sist”. I detta 
fall hade man att tänka på skattesänkningen, som under detta sammanträde 
beslutits. Själva tioöringen betyder ej så mycket, men den markerar ändock en 
tendens till sänkning av utdebiteringen, som varit konstant under en följd av år. 
synar man stadens budget noga, skall man också se, att denna sänkning ej 
åstadkommits på konstlad väg, då utgifterna för nästa års arbeten snarare över- 
än understiga de vanliga, vilket är ett glädjande tecken. Då man ser situationen 
i ögonen och ej söker undgå den, då kommer man så småningom ur 
svårigheterna. Även om denna sänkning ej skulle bli konstant, utan att vara 
endast tillfällig, kunna stadsfullmäktige skiljas med tillfredsställelse. 
 
Ett särskilt tack hembär jag till drätselkammaren, sådan den är och sådan den 
varit, och erinrar om den arbetsbörda, som påvilar densamma. Även tackar jag 
stadens övriga syrelser och nämnder för deras arbete till stadens fromma. 
 
Det finnes större och det finnes lyckligare städer än Lysekil, men ingen 
kommer att tala illa om oss, så länge vi icke tala illa om oss själva. I ett gott 
hem kunna barnen sins emellan kritisera sina föräldrar, men de visa det icke 
utåt. Måtte en sådan kommunal anda råda i Lysekil. Vi skola tala väl om staden 
inför främlingar, men icke dölja vår kritik bland varandra. 
 
Jag erinrar om stadens tjugofemårsjubileum i år och hoppas på en sådan 
utveckling att man om ytterligare tjugofem år skall kunna taga bättre vård om 
fattiga och små än vad man nu förmår. Det är vår plikt att arbeta för kommande 
släkten. 
 
Slutligen beder jag att få uttala ett tack till stadsfullmäktiges ledamöter, 
magistratens representant och hans ställföreträdare samt till stadsfullmäktiges 
sekreterare och önskar Eder alla och envar en god jul och ett gott nytt år.” 
 
Härefter yttrade herr vice ordförande följande: 
 
”Herr Ordförande! 
 
Å stadsfullmäktigeledamöternas vägnar beder jag att till Eder, Herr 
Ordförande, få framföra ett tack för det utmärkta sätt, på vilket Ni lett 
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förhandlingarna härstädes. Det har skett både med oväld och med ordning och 
reda. 
 
Jag anhåller om Edert överseende med de brister, som här emellanåt kunna 
förefinnas genom att debatterna bliva hetsiga och meningarna skära sig mot 
varandra, men vi veta alla, att det dock i sådana fall varit stadens bästa det 
gällt. 
 
I Herr Ordförandens ord om den goda kommunalandan i Lysekil vill jag på det 
livligaste instämma. Denna goda egenskap har tagit sig uttryck bland annat i 
det innevarande årets goda skattebetalning. 
 
För Edert arbete i olika styrelser och nämnder hembär jag och mina 
stadsfullmäktigekamrater även ett varmt tack under tillönskan om en för Eder 
god jul och ett angenämt årsskifte.” 

 
1928-12-31 Stadens ekonomiska ställning vid årets slut är i enlighet med Utgående 

Balansers Konto följande: 
 … 
 Drätselkammaren har beräknat, att det i detta bokslut upptagna värdet, kronor 

400.000:- för aktierna i Lysekils Järnvägsaktiebolag kommer att avskrivas 
med 50.000 kronor årligen, då hela värdet av desamma skulle vara avskrivet 
vid 1935 års utgång. 

 … 
 (Lysekils Stadsfullmäktige 1928, 1928-12-31/KJ) 
 
1928 Idrottsföreningen Kamraterna 1905-1930 

Föreningens framgångar i den allmänna idrotten ha varit synnerligen stora, tack 
vare de goda idrottsmän föreningen förfogar över såsom: Carl och Kurt 
Johansson samt Göte Grusell. Lysekilsrekorden ha under året avsevärt 
förbättrats. 
 
Vid distriktsmästerskapen i inomhusidrott i Åmål erövrades två mästerskap av 
föreningen, nämligen i grenhopp genom Carl Johansson (207) samt i stående 
längdhopp genom Kurt Johansson (284). 
 
Vid distriktsmästerskapen i femkamp i Mellerud fick föreningen 3:e pris 
genom Carl Johansson för poängsumman 2,721,230. 
 
Vid distriktsmästerskapen i allmän idrott i Munkedal erövrades ett mästerskap i 
längdhopp genom Carl Johansson (643). 
 
Vid Bohusspelens tävlingar i Lysekil erövrades inte mindre än 5 mästerskap av 
föreningens representanter. 
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Tävlingen i sexkamp om Gordon Wikströms vandringspris slutade med seger 
för Carl Johansson I. F. K. med 27 ½ p. 
 
Stafettlöpningen ”Lysekil runt” vanns av föreningens lag. 
 
Prov för idrottsmärket ha fullgjorts för guld av två medlemmar samt 
skidlöparmärket i brons av två. 
 
Föreningen har under året haft nöjet, att som styrelsemedlem i föreningen 
invälja kammarskrivare Bertrand Bredberg, som nedlagt ett energiskt och 
målmedvetet arbete, då det gällt den krångliga idrottsplatsfrågan. 
 
Föreningen utsåg på allmänt sammanträde ordföranden, kontraktsprosten Fritz 
Lüsch till sin hedersordförande. Till ordförande valdes föreningens vice 
ordförande Sigfrid Sandström. Liksom vår hedersordförande är han en 
föregångsman för den fysiska fostrans höjande. Deltager ännu aktivt i många 
slag av sport och innehar: idrottsmärket, simmagistermärket, skyttemärket och 
landstormens idrottsmärke, samtliga i guld samt skidlöparmärket och 
gymnastikmärket i silver. (Idrottsföreningen Kamraterna 1905-1930) 

 
1928-12-31 Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, Register (avskrift/KJ): 

Anslag: 
Vägvisare 56, 
Kommunikationsberedningen 83, 
Fastighetsbokföraren, bidrag, 117, 
Vattenledning till Havsbiologiska anstalten 110. 

 Fastighetstaxeringsnämndens ledamöters arvoden 139. 
 Medlemskap i Svenska Stadsförbundet 130. 
 Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift 131. 
 Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket 161. 
 Skyttegillet 163. 
 Tekniska aftonskolan 162. 
 Ladugårdsbyggnad på Tronebacken 164. 
 Allmänna arbeten enligt särskild plan 179. 
Arbetslöshetskonferensen, representation, 120. 
Avsägelser: 

Ledamotskap i stadsfullmäktige 123. 
 Suppleantskap i pensionsnämnden 123. 
Arbetsförman Hellbys ansökan om löneökning 155. 
Arbetsförmedlingen, höjt hyresbidrag, 92. 
Allmänna arbeten enligt särskild plan 179. 
Avslutningstal 183. 
 
Barnavårdsnämnden, redogörelse och revisionsberättelse, 94, utgiftsstat 168. 
Brandväsendet: 
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Brandmästare Nordmarks ansökan om löneökning 157. 
 Brandmännens sjukersättning 158. 
 Eldsläckningshjälp till Slätten 159. Utgiftsstat 169. 
Brännvinsförsäljning: 

Systemaktiebolaget, revisionsberättelse, 65, 
koncession, 121. 
Utsträckt serveringstid 73. 

Byggnadsbestämmelser, ändringsförslag, 170. 
 
Drätselkammaren: 

Förvaltnings- och revisionsberättelser 98. 
 Avgående ledamöter och suppleanter 175. 
 
Elektricitetsverket: 

Taxor 57, 134. 
Styrelse- och revisionsberättelser 99. 

 
Fiskauktioner, 27, 71. 
Fastighetsbokföringen, bidrag, 117. 
Fattigvården: Nytt försörjningshem och plats därför 13, 137, 151. 
Husmoderns semester och kostpengar 46. Revisionsberättelse 100. Utgifts- och 
inkomststat 165. Vatten- och avloppsledningar till försörjningshemmet 179.  
Folkskolan: Tandvård 36. Förvaltnings- och revisionsberättelser 95. Utgifts- 
och inkomststatt 
  166. 
Fortsättningsskolan: 

Förvaltnings- och revisionsberättelser 95. 
Utgifts- och inkomststat 166. 

Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket, års- och revisionsberättelser, 63, 
119, anslag 161. 
Fastighetstaxeringsnämndens ledamöter, arvoden, 139. 
 
Gator: 

Gullmarsgatan (Fritof Ekelund) 42. 
Blekegatan 143. 
Arbeten enligt särskild plan 179. 

Göteborgs Handelsbank AB, hamninrättningens kreditivlån, 171. 
Grötö, hamnundersökning, 156. 
 
Hamninrättningen: 

Sötvattenspost vid stora kajen 93, 111, 179. 
Hamnavgifter 133. 
Kreditivlån hos AB Göteborgs Handelsbank 171. 
Styrelse- och revisionsberättelser 97. 
Utgifts- och inkomststat 182. 
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Hellby, arbetsförman, löneökning, 155. 
Hyresräkningskommitté 149. 
Havsbiologiska anstalten, vattenledning, 89, 110. 
Hälsovårdsnämnden, ändringar i matvarustadga, 138. 
 
Idrottsplats i Pinnevik 104. 
Idrottsplatsförening, styrelse och suppleant, 150. 
 
Jordlott, inköp av, 180. 
Jordkassan, bidrag, till gatuarbeten, 42, till inköp av stadsägan n:o 1 i Bansvik, 
180 
Järnvägsstyrelsen Kungl., skrivelser om tågförbindelser, 35, 105. 
 
Kommunalstyrelse, yttrande över förslag, 68. 
Kommunala mellanskolan och samrealskolan: 

Förvaltnings- och revisionsberättelser 96.  
 Utgifts- och inkomststat 167. 
Kommunikationer, utredning, 14, anslag till utredningsarbete, 72, 83. 
Köttbesiktningsbyrån, inkomster, 169. 
 
Löneökningar: 

arbetsförman Hellby, 155, 
brandmästare Nordmark, 157, 
stadsexekutor 

 Öhrngren, 140. 
Lotutkik, plats för, 91. 
Lysekils Pilsnerdricksutskänknings AB: 

arvoden till styrelseledamöter, 12, 
vinstmedelsfördelning, 153. 

Lysekils Järnvägsaktiebolags stämmor, instruktioner för ombudet, 88. 
Lån: 

AB Boviks Konservfabriker för vattenledning, 154, 
AB Göteborgs Handelsbank, 

 Hamninrättningens kreditivlån, 171. 
 
Motioner: 

Karl Källén, arvoden till ledamöter i Lysekils 
Pilsnerdricksutskänknings AB styrelse, 12. 
Carl Brännberg, skoltandvård, 36. 
Harald Foss, förbättrande tåg- och postförbindelser, 35. 

Museitomt 53. 
Murrayska donationens överlämnande till statsverket 122. 
Matvarustadga, ändringar, 138. 
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Nordmark, brandmästare, löneökning, 157. 
Nykterhetsnämnden: 

årsredogörelse, 67, 
revisionsberättelse, 103, 
reserverande av anslag, 160, 

 
Ordningsföreskrift rörande rusdryckers och pilsnerdrickas förtäring å allmänna 
platser 48. 
Oförutsedda utgifter: 

Vattenledning till Havsbiologiska stationen 110. 
 Bidrag till fastighetsbokföraren 117. 
 Arvoden till fastighetstaxeringsnämndens ledamöter 139. 
Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige, förteckning, 37. 
 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 101, utgiftsstat, 169. 
Pilsnerdricka: 

Ordningsföreskrift mot förtäring å allmänna platser 48. 
Rich. Björsells ansökan om rätt till utskänkning 31, 69. 

Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolaget: Arvoden till styrelseledamöter 12.  
 Vinstmedelsfördelning 153. 
Polisväsendet: 

Konstaplarna, löneförmåner, besvär, 33, 70, 
pensionering, 34.  

 Pensionsansökan från extra konstapeln Efraim Jakobssons enka 118.  
 Utgiftsstat 169.  
Prenumeration: 

Svenska Stadsförbundets tidskrift 131. 
 Post- och Inrikes Tidningar 132. 
Postförbindelsers förbättrande 35, 195. 
 
Rusdrycker, ordningsföreskrift mot förtäring å allmänna platser, 48. 
Renhållningen: 

entreprenadanbud, 47, 
ladugårdsbyggnad på Tronebacken, 164, 
utgiftsstat,  

 169. 
 
Sandberget, plats för lotsutkik, 91. 
Sanitära olägenheter med avloppsledningar från fabriker vid norra hamnen 124. 
Stadsparkens restaurang, utarrendering, 15. 
Skoltandvård 36. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 64, anslag, 163. 
Sötvattenspost vid stora kajen 93, 111, 179. 
Slätten, eldsläckningshjälp, 159, utredning om införlivning, 142. 
Stadsägan n:o 1 i Bansvik, inköp, 180. 
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Stadens utgifts- och inkomststat 182. 
Stadsfullmäktige: 

Förteckning över ledamöter 2. 
Nya ledamöter 108, 126. 

 Minnesord över S. P. Ekblad och Elis Luckey 78. 
 Förteckning över oavgjorda ärenden 37. 
 Avslutningstal 183. 
Stenkross, interpellation om inköp, 74, 106. 
Stadsplanen och byggnadsbestämmelserna, ändringsförslag, 170. 
Stadsbyggnadslag, betänkande med förslag, yttrande, 141. 
Stadsexekutor Öhrngrens begäran om utfående av ålderstillägg 140. 
Systemaktiebolaget, förvaltnings- och revisionsberättelser, 65, koncession 121. 
Sundhetsvården, ändringar i matvarustadga, 138, utgiftsstat, 169. 
Svenska Stadsförbundet, medlemsavgift, 130, prenumeration å tidskrift 131. 
 
Tomtnumrering 54. 
Tekniska aftonskolan: 

Verksamhetsberättelse 66. 
Revisionsberättelse 102. 
Anslag 162.  

Tågförbindelsers förbättrande 35, 105. 
Tomtförsäljningar: 

C. J. Nordström 28. 
Johannes E. Backman 29. 
Sigfrid Sandström 30.  

 Fritiof Ekelund 42, 58. 
Adolf Karlsson 43. 
Sven Henrik Lundgren 44. 
AB Plåtmanufaktur 45. 
Alfr. Bovik 59. 
Rud. Carlsén 60. 
S. P. Ekblad 61. 
Hulda Olsson 62. 
Ida Svärd 84. 
E. F. Lindbom 85. 
Fritz G. Johansson 86. 
Anton B. Andersson 87. 
Axel W. och Karl O. Karlsson 112. 
Birger Persson 114. 
C. G. Tinggren och Jakob Petterson 113. 
Karl Olsson 115. 
Arvid Molander 128. 
Evers Johansson 129. 
Carl Bothén 177. 
Carl Albin Johansson 178. 
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Utskänkning, pilsnerdricka: 

Rich Björsell, 31, 69, brännvin, utsträckt serveringstid,  
 bemyndigande, 73. 
Utägolotten n:o 12 i Bansvik, inköp, 180. 
Utgifts- och inkomststater: 

Fattigvården 165. 
Folkskolan 166. 
Fortsättningsskolan 166. 

 Kommunala mellanskolan och samrealskolan 167. 
Barnavårdsnämnden 168.  

 Renhållningen 169. 
Brandväsendet 169. 
Sundhetsvården 169. 
Polisväsendet 169. 

 Parkstyrelsen 169. 
Staden och dess hamninrättning 182. 
Vatten- och avloppsledningar 169. 

Uppbördsverket, stadsexekutor Öhrngrens begäran om ålderstillägg, 140. 
 
Vatten- och avloppsledningar: 

Gullmarsgatan (Fritof Ekelund m. fl.) 42, 128. 
Stengatans övre del (Kl. Zetterström och R. Johansson) 55. 
Havsbiologiska anstalten 89, 111.  

 Slättens skolhus 116, 152. 
Sötvattenspost vid stora kajen 93, 111, 179. 
Fabriker i gamla staden 124, 
AB Boviks Konservfabriker (Rinkenäs) 154. 
Arbeten enligt  

 särskild plan 179. 
Vattenklosetter: 

C. J. Nilsson, 90, 
Aug. L. Kihlberg, 90, 
AB Sveriges Förenade Konservfabriker, 135, 
Rich. Björsell, 136, 
Fust. Karlsson, 181. 

Vägvisare, 56. 
Val: 

Stadsfullmäktige: ordförande 4, vice ordförande 5, vakans för ledamöter 
79, nya ledamöter 108, 126. 
Valkommittén: ledamöter 8, ordförande 8, vakans för ledamot och 
suppleant 81. 
Drätselkammaren: ordförande och vice ordförande 9, vakans för 
suppleant 80. 
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Hamnstyrelsen: ordförande och vice ordförande 19, vakans för ledamot 
81. 
Folkskolestyrelsen: ordförande och vice ordförande 10.  
Vattenstyrelsen: ordförande och vice ordförande 21. 
Brandstyrelsen: ordförande och vice ordförande 11. 
Byggnadsnämnden: ordförande och vice ordförande 20, vakans för 
suppleant 81. 
Elektricitetsverkets styrelse: ordförande och vice ordförande 22. 
Renhållningsstyrelsen: ordförande och vice ordförande 18.  
Kommunala mellanskolans styrelse: ordförande och vice ordförande 23. 
Handels- och sjöfartsnämnden: ordförande och vice ordförande 24, 
vakans för ledamot 81.  
Polisnämnden: ordförande och vice ordförande 25. 
Parkstyrelsen: ordförande och vice ordförande 52. 
Budgetberedningen: ledamöter och suppleanter 147.  
Mantalsskrivningsombud 148. 
Hälsovårdsnämnden: ordförande och vice ordförande 82. 
Kommunikationsberedningen: ledamöter och suplleanter 26, ordförande 
och vice ordförande 41. 
Fiskauktionskommitterade 27, 71.  
Hyresräkningskommitté, ledamöter, 149. 
Idrottsplatsföreningsstyrelsen, ledamot och suppleant, 150. 
Kommunala befattningar 175. 
Vakanser för dylika befattningar 81. 

Öhrngren, stadsexekutor, begäran om utfående av ålderstillägg, 140. 
 
 
./ 


